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بخش خصوصی در کشور مظلوم و تنهاستبخش خصوصی در کشور مظلوم و تنهاست
محمد  والمسلمین  حجت الاسلام 
از  بازدید  حاشیه  در  عبادی زاده 
با  مادکوش،  گندله سازی  مجتمع 
این نکته که بخش خصوصی  ذکر 
اظهار  ندارد،  قوی  پشتوانه  همواره 
همواره  که  دلایلی  از  یکی  کرد: 
مجموعه های  در  دارم  سعی 
داشته  حضور  صنعتی  خصوص 
وفاق  و  همدلی  ایجاد  برای  باشم 
و  دولتی  فعال  مجموعه های  میان 
خصوصی در این زمینه بوده است تا 
حداقل چالشی از سوی استان برای 
ایجاد  خصوصی  و  صنعتی  فعالان 
سیاست های  به  اشاره  با  نشود.وی، 
اقتصاد  خصوص  در  رهبری  کلان 
اقتصاد  کرد:  عنوان  دریاپایه، 
نوین  تمدن  آغاز  نقطه  دریاپایه 
آن  به  باید  که  می شود  محسوب 
حکمرانی  مختلف  سطوح  در 
اگر  چراکه  داشت.  ویژه ای  توجه 
را  کشور  دریایی  ظرفیت های 
نادیده گرفت نمی توان تمدن نوین 
اسلامی را محقق کرد.نماینده ولی 
فقیه در استان هرمزگان، با اشاره به 
دریایی  ظرفیت های  به  توجه  لزوم 

به  مادکوش  کرد:  ابراز  هرمزگان، 
سمت ایجاد زیرساخت های اقتصاد 
گام  هرمزگان  استان  در  دریاپایه 
نکته  این  یه  توجه  با  که  برمی دارد 
که ۳8 درصد کشور با دریا ارتباط 
سطح  در  نگاه  نوع  این  باید  دارد، 
پیدا  گسترش  ملی  سیاست گذاری 
والمسلمین  کند.حجت الاسلام 
که  نکته  این  ذکر  با  عبادی زاده، 
مظلوم  کشور  در  خصوصی  بخش 
و  تعلق  کرد:  بیان  تنهاست،  و 
مجموعه های  به  دولت  وابستگی 
اجازه  خودش  ذیل  دولتی 
خصوصی  بخش  فعالیت  گسترش 
از  برخی  در  یعنی  نمی دهد؛  را 
هم  و  هم متصدی  دولت  بخش ها 

فعال اقتصادی است به همین جهت 
عنوان  به  را  خود  خصوصی  بخش 
می بیند  دولت  برای  رقیب  یک 
تحقق  برای  رویه  این  اصلاح  که 
توسعه پایدار و تمدن نوین اسلامی 
لازم است.وی، با بیان این نکته که 
بخش  رشد  به  خصوصی  بخش 
خاطرنشان  می کند،  کمک  دولتی 
خصوصی  بخش  تقویت  کرد: 
حکمرانان  نگاه  تغییر  طریق  از 
برای  بالادستی  سیاست های  و 
در  باسد  نظام  کلان  اهداف  تحقق 
باشد.حجت الاسلام  کار  دستور 
ضمن  عبادی زاده،  والمسلمین 
دهی  مشارکت  جلب  بر  تاکید 
مردم در روند توسعه، مطرح کرد: 

سه  دارای  ایران  کشور  اقتصاد 
تعاونی  و  دولتی  خصوصی،  بخش 
تقویت  به  موفق  هنوز  اما  است؛ 
عرصه  در  مردمی  مشادکت  نقش 
اقتصاد نبوده ایم که حضور مردم و 
سرمایه گذاران به عنوان سهامداران 
را  مخم  این  می توان  مادکوش 
بر  تاکید  ضمن  کند.وی،  تقویت 
شرکت های  ظرفیت  از  استفاده 
حال  در  کرد:  عنوان  دانش بنیان، 
و  دانش بنیان  شرکت های  حاضر 
علمی  ظرفیت های  از  علمی  مراکز 
به  نیز  صنایع  و  نیستند  آگاه  صنایع 
ظرفیت های شرکت های دانش بنیان 
باعث  مهم  این  و  ندارند  آشنایی 
که  است  شده  چالش هایی  بروز 
ولی  شود.نماینده  برطرف  باید 
ضمن  هرمزگان،  استان  در  فقیه 
صنایع  ارتباط  تقویت  بر  تاکید 
ابراز  دانش بنیان،  شرکت های  با 
شرکت های  از  شود  سعی  کرد: 
بتوانند  تا  شود  حمایت  دانش بنیان 
نیاز  صنعتی  شرکت های  آینده  در 
خود را از طریق همین شرکت های 

دانش بنیان تامین کنند.

خبر خبر

وتجارت  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
هرمزگان، با اشاره به اینکه از تولید ۵۵ میلیون 
تنُ هدف گذاری فولاد در کشور، ۱۰ میلیون تنُ 
آن سهم هرمزگان است، گفت: با ظرفیت های 
فولاد  شهر  تعریف  و  استان  این  در  موجود 
شده،  تعیین  هدف گذاری  از  بیش  به  نوین، 
قاسمی در حاشیه  یافت. خلیل  دست خواهیم 
در  مادکوش  گندله سازی  مجتمع  از  بازدید 
صنعت،  سازمان  هدف  مهم ترین  بندرعباس، 
به  رسیدن  برای  هرمزگان  تجارت  و  معدن 
تکمیل  را  استان  در  فولاد  تن  میلیون   ۱۰
با کمک معادنی که جدید  زنجیره های تولید 
اکتشاف شده است، عنوان کرد.وی بیان کرد: 
وجود  هرمزگان  استان  ظرفیت های  از  یکی 
معادن سنگ آهن با ذخایر قطعی ۱2۰ میلیون 
تن و وجود ذخایر زمین شناسی با حجم 8۰۰ 
میلیون تن است.رییس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان اظهار کرد: در این استان 
فولاد،  زنجیره  تکمیل  به  اخیر  سال های  طی 
اکنون  که  نحوی  به  داشته ایم  ویژه ای  نگاه 
شرکت های فولادی مستقر در استان با ورود به 
معادن سنگ آهن از ابتدای استخراج تا انتهای 
چرخه تولیدی را دنبال می کنند.قاسمی با اشاره 
به حمایت از بخش  خصوصی گفت: شرکت 
بخش  به عنوان  نیز  مادکوش  سازی  گندله 
نیازمند حمایت بیشتری است، چرا  خصوصی 
که واحدهای بزرگتر که یکی از کارخانه های 
به نحوی توسط  آن ها در استان مستقر هستند 
نامه  حمایت اند.تفاهم  تحت  خود  مجموعه 
توسعه و افزایش ظرفیت تولید فولاد تا سقف 
۱۰ میلیون تنُ تیرماه ۹8 در منطقه ویژه اقتصادی 
در  خصوصی  بخش  مشارکت  با  خلیج فارس 
قالب یک کنسرسیوم مرکب از هفت مجموعه 
معدنی، فولادی و بخش خصوصی امضا شد. 
این برنامه در چارچوب سند چشم انداز ۱۴۰۴ 
مبنی بر دستیابی به ظرفیت ۵۵ میلیون تن فولاد 
پیش بینی شده و انتظار می رود ظرف مدت پنج 
میلیارد دلار مورد  پنج  با سرمایه گذاری  سال 

بهره برداری قرار گیرد.

تولید فولاد در هرمزگان فراتر از 
هدف گذاری

درآمد  جذب  میزان  هرمزگان،  گمرکات  ناظر 
امسال  نخست  ماهه   6 در  استان  این  گمرکات 
میلیارد ریال اعلام کرد که  را ۳۱۰ هزار و ۳22 
درصد   6۵ گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 

همچنین  افزود:  سعیدی  داشت.حسین  افزایش 
به  کالا  تنُ  میلیون   2۰ امسال،  ماهه   6 در 
دلار  میلیون   62۰ و  میلیارد  پنج  دلاری  ارزش 
شد.وی،  صادر  هرمزگان  استان  گمرکات  از 
فلزات،  شامل  را  صادراتی  کالاهای  بیشترین 
مواد  جوش،  فلز  سنگ  معدنی،  سوخت های 
مقصد  به  که  کرد  اعلام  مس  و  پلاستیکی 
عمان،  عربی،  متحده  امارات  چین،  کشورهای 
هند و اندونزی صادر شد.مدیرکل گمرک بندر 
نخست  ماهه   6 در  واردات  میزان  شهید رجایی، 
به  و  تنُ  هزار   ۴77 و  میلیون  چهار  نیز  را  امسال 
دلار  میلیون   ۵۵۴ و  میلیارد   ۱۰ از  بیش  ارزش 

پرونده های  کرد:  اضافه  کرد.سعیدی  اعلام 
تشکیل شده به ظن قاچاق در این بازه زمانی نیز 
 2۰7 و  هزار  آن هشت   ارزش  که  بوده  فقره   67
رجایی  شهید  شد.گمرک  برآورد  ریال  میلیارد 
کشور  گمرکات  بزرگترین  از  یکی  بندرعباس 
محسوب می شود که در ۱۳76 راه اندازی شده و 
توان پذیرش بیش از ۱۰۰ میلیون تنُ بار در سال 

را دارد. 
شهید  گمرک  از  بعد  نیز  باهنر  شهید  گمرک 
رجایی مهم ترین گمرک جنوب کشور است که 
آزاد  مناطق  نزدیکی  در  و  در شمال خلیج فارس 

کیش و قشم قرار دارد.

مزارع  از  ابتدا  دهقان  سردار  بازدید  این  در 
کرد  بازدید  سورگلم  روستای  میگوی  پرورش 
زراعی  سهامی  شرکت  مدیره  هیئت  با  سپس  و 
مشکلات  و  مسائل  بررسی  به  جگین  دشت 

کشاورزان و سهامداران این شرکت پرداخت.
اندازی  راه  یعنی  ماهان  شرکت  طرح  از  وی 
در  واقع  مجول  خرمای  نخلستان  بزرگترین 
از  بازدید کرد.مکران  هم  بشاگرد  پلپلک  دشت 
در جنوب شرقی  ساحلی  تاریخی سرزمینی  نظر 
واقع  عمان  دریای  مجاورت  در  که  است  ایران 
شده است.از خلیج گواتر در مرز پاکستان آغاز 
می شود و تا غرب جاسک و برخی نقاط در شرق 
دارد. امتداد  کیلومتر   7۰۰ طول  به  بندرعباس 

6۰ شمسی  دهه  از  مکران  ساحل  توسعه  اهمیت 
اقتصاد  برنامه های  در  که  شد  مطرح  کشور  در 
است.  شده  تاکید  مناطق  این  توسعه  بر  مقاومتی 
از مساحت و خط ساحلی 7۰۰ کیلومتری ساحل 
هرمزگان  در  آن  کیلومتر   2۰۰ از  بیش  مکران 
سیریک  میناب،  شهرستان  است.سه  شده  واقع 
محدوده  این  در  هرمزگان  شرق  در  جاسک  و 
درصد   ۳۰ از  بیش  رقمی  که  اند  شده  واقع 
مساحت استان را دارند.هرمزگان همچنین در این 
سیریک  آذینی  میناب،  تیاب  بندر،  سه  محدوده 

و جاسک دارد.

پایان  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
توسعه  معاونت  در  شاهرخی  پژمان  تصدی 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان را اعلام کرد. 
علوم  دانشگاه  رئیس  جانب  از  ابلاغی  طی 
به جهت  از دکتر شاهرخی  پزشکی هرمزگان 
شد..در  قدردانی  توسعه  معاونت  تصدی  پایان 
دانشگاه  رییس  جاویدان  غلامعلی  ابلاغ  متن 
عنایت  با  که  آمده  هرمزگان  پزشکی  علوم 
جهت  در  مدیران  تغییر  و  جابجایی  اینکه  به 
فرصت دادن به سایر افراد نواندیش جهت ارائه 
خدمات مطلوب به مردم از ارکان  سیستم های 
پویا می باشد بدین وسیله از زحمات شاهرخی 
در طول مدت تصدی معاونت توسعه دانشگاه 
جانشین،  معرفی  زمان  تا  شود.  می  قدردانی 
رئیس  عهده  بر  رأساً  معاونت  این  مسئولیت 

دانشگاه خواهد بود.

و  ابوذر  رسانه ای  جشنواره  نهمین  فراخوان 
قالب های  در  استانی  جشنواره  دوره  ششمین 
گزارش خبری، مصاحبه، یادداشت و سرمقاله، 
تیتر، اینفوگرافی، موشن گرافی، عکس، کلیپ 
اعلام  پادکست  مستند  و  ویدیویی  و گزارش 
شامل  جشنواره  از  دوره  این  شد.محورهای 
»جهاد  تولید«،  رشد  تورم،  مهار  سال»  شعار 
با  »مقابله  صنعت«،  و  رسانه  »پیوند  تبیین«، 
انقلاب  »دستاوردهای  اجتماعی«،  آسیب های 
»خانواده،  آفرینی«،  نشاط  و  »امید  اسلامی«، 
جامعه و فرزند آوری«، »سبک زندگی ایرانی 
و اسلامی« و »رسانه و گروه های جهادی« بوده 
و بخش ویژه »آزادی قدس« به آن اضافه شده 
بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  است.علاقمندان 
می توانند به پایگاه اینترنتی بسیج رسانه مراجعه 
هرمزگان  )ع(  سجاد  امام  سپاه  کنند.فرمانده 
در آیین رونمایی از پوستر جشنواره رسانه ای 
باید  که  است  فرصتی  رسانه  گفت:  ابوذر 
اصلی  رسالت  تا  برد  آن  از  را  استفاده  نهایت 
خود را نشان دهیم، به خصوص که نشان دادن 
کش  کودک  رژیم  منحوس  واقعی  چهره 
اشغالگر صهیونیستی یک تکلیف است  رییم 
صحنه  این  در  تبیین  جهاد  از  مرحله  یک  و 
افزود:  سالاری  اباذری  می شود.سردار  متبلور 
نشان  المللی  بین  در عرصه  امروز  تبیین  جهاد 
تنها  دادن خوی زشت صهیونیست هاست که 
نمایش گذاشته  به  را  می خواهند خوی خود 
و وانمود کنند قدرت دارند، این از ضعف و 
نکته  گفت:  سالاری  آن هاست.سردار  زبونی 
بعدی ایجاد امید و امید آفرینی در جامعه است، 
خبرنگاران به عنوان زبان گویای مردم می توانند 
با نقد منصفانه مسوولان را متوجه اولویت های 

مردم و خدمت گذاری برای آنان کنند.
این  در  نظام  دستاوردهای  کرد:  اشاره  وی 
سال هاست را منعکس کنید، بخشی از رسانه ها 
به خصوص رسانه های مواجب بگیر از دشمن 
وظیفه سیاه نمایی را دارند و ما باید برخلاف 
مردم  اطلاع  به  را  نظام  دستاوردهای  آنان 
برسانیم.فرمانده سپاه امام سجاد )ع( هرمزگان 
موضوعات  برخی  نمایی  سیاه  با  نکند  افزود: 
خدمات ارزشمند نظام و انقلاب را در این چهار 

دهه فراموش کنیم.

پوستر جشنواره 
رسانه ای ابوذر در 

هرمزگان رونمایی شد

افزایش ۶۵ درصدی میزان جذب درآمد گمرکات در هرمزگان 

بازدید دبیر توسعه سواحل مکران 
از طرح های اقتصادی جاسک 

معاون توسعه دانشگاه علوم 
پزشکی هرمزگان تغییر کرد

فولاد  شرکت  عملکرد   : گفت  هرمزگان  استاندار 
همه  در   ، صنعتی  بنگاه  یک  عنوان  به  هرمزگان 
داده  نشان  شرکت  این  و  بوده  تقدیر  قابل  زمینه ها 
است که علاوه بر تولید و صنعتی بودن ، در خدمت 
تفاهم نامه  امضای  مراسم  است.  پیشرو  جامعه  به 
 ، بودجه  و  برنامه  سازمان   ، هرمزگان  استانداری 
فولاد  شرکت   ، هرمزگان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
شرکت  و  بندرعباس  نفت  پالایشگاه   ، هرمزگان 
نیاز  مورد  لوله  تامین  جهت  فارس  خلیج  فولاد  صبا 
در  ریال  میلیارد   8۰۰ ارزش  به  آبرسانی  پروژه های 
محل استانداری هرمزگان برگزار شد. مهدی دوستی 
اینکه حل برخی از مسائل  بیان  با  استاندار هرمزگان 
کرد:  عنوان  نیست،  ممکن  تنهایی  به  دولت  توسط 

مسئولیت های اجتماعی به عنوان یکی از ظرفیت های 
گره های  بازکننده  و  مسائل  از  برخی  حل  مهم 
بزرگی  بسیار  ظرفیت  و  می رود  کار  به  بزرگ 
اصلی  بار  صنایع  اجتماعی  مسئولیت های  است. 
از  برمی دارد. یکی  از دوش دولت  را  خدمت رسانی 
مواردی که می توان از مسئولیت های اجتماعی کمک 
گرفت، پروژه های آبرسانی است. سه شرکت فولاد 
هرمزگان، صبا فولاد خلیج فارس و نفت بندرعباس 
اجتماعی  مسئولیت های  طریق  از  آبرسانی  پروژه  به 
است. تقدیر  قابل  اقدام  این  و  کرده اند  خود کمک 

به عملکرد  نیز  : مردم استان هرمزگان  افزود  دوستی 
صنایع در مسئولیت های اجتماعی به طور کامل واقف 
دغدغه  اگر  نیز  استان  صنایع  سایر  مدیران  هستند. 
بیایند و مشکل  استانداری  به کمک  دارند،  را  مردم 
تامین آب مردم استان هرمزگان که جزو دغدغه های 
کنند.وی  برطرف  است،  استان  این  مردم  بزرگ 
صنایع  میان  در  هرمزگان  فولاد   : کرد  خاطرنشان 
کشور نشان داده است که مدل مطلوب توسعه صنعتی 
احداث کارخانه و  تنها  است. چرا که  قابل دستیابی 
از  باید  مردم  و  باشد  جامعه  مطلوب  نمی تواند  تولید 
خدمات شرکت های بزرگ تولیدی در همه زمینه ها 
بهره مند شوند. در حالی که فولاد هرمزگان به عنوان 
یک الگوی پیشرفته صنعتی ثابت کرده است که هم 

به  اینکه  هم  و  بود  نمونه  تولید محصول  در  می توان 
اجتماعی  مسئولیت های  زمینه های  همه  در  جامعه 
خدمت رسانی  و…  فرهنگ  به  کمک  ورزش،  مانند 
فولاد  عملکرد   : کرد  تاکید  هرمزگان  کرد.استاندار 
این  است.  نشده  صنعت  به  محدود  تنها  هرمزگان 
دو  در  تولیدی  رکورد   ۴۴ اینکه  بر  علاوه  شرکت 
است، همزمان می تواند  ثبت رسانده  به  سال گذشته 
جامعیت  کند.  اجرا  را  بزرگی  توسعه ای  طرح های 
عملکرد فولاد هرمزگان در همه زمینه ها قابل تقدیر 
فولاد  شرکت  مدیرعامل  معروفخانی  است.عطاالله 
جدید  استاندار  که  زمانی  از   : کرد  بیان  هرمزگان 
استان  این  اجرایی  مقام  عالی ترین  سکان  هرمزگان 
این  را در دست گرفتند، شاهد تحولات بزرگی در 
استان بوده ایم که در آینده این تحولات بیشتر نمود 
خواهد داشت.معروفخانی افزود : با توجه به تاکیدات 
مسئولیت های  به  عمل  بر  مبنی  هرمزگان  استاندار 
راستای  در  نیز  هرمزگان  فولاد  شرکت  اجتماعی، 
کمک به تامین آب شرب به این موضوع ورود کرده 
و تهیه ورق مورد نیاز از فولاد مبارکه که جزو بهترین 
ورق های فولادی در کشور است، انجام شده است. 
این ورق ها با توجه به هماهنگی های صورت گرفته، 
استان  آبرسانی  پروژه های  بهره بردار  به  زودی  به 

هرمزگان تحویل داده می شود.

فولاد هرمزگان نشان داد مدل مطلوب توسعه صنعتی قابل دستیابی است
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شناسایی  از  هرمزگان  استان  انتظامی  فرمانده 
فقره  با ۵۵  و دستگیری سارقان داخل خودرو 
شهرستان  در  مسروقه  اموال  کشف  و  سرقت 
جاویدان  اکبر  علی  سردار  خبرداد.  بندرعباس 
پی  در  داشت:  بیان  خبرنگاران  با  نشستی  در 
نارضایتی  باعث  که  خودرو  قطعات  سرقت 
شهروندان گردیده بود، عوامل پایگاه آگاهی 
و  اطلاعاتی  پی رصد  در  بندرعباس  شهرستان 
بازبینی دوربین های مداربسته موفق شدند یکی 
از سارقین حرفه ای وتحت تعقیب را شناسایی 
افزود:  سارقان،  شگرد  به  اشاره  با  کنند.وی 
سارقین با یک دستگاه موتورسیکلت و دوترکه 
با  و  زنی  پرسه  بندرعباس  شهرستان  سطح  در 
می  سرقت  به  اقدام  رانندگان  غفلت  به  توجه 
کردند که در این خصوص برابر حکم قضائی 
متهم ردیف اول دستگیر و در بازرسی از داخل 

مسروقه  اموال  توجهی  مقادیرقابل  متهم  منزل 
کشف شد.این مقام ارشد انتظامی استان اظهار 
به  توجه  با  اولیه  بازجویی  در  متهم  داشت: 
قرائن و مستندات لب به اعتراف گشوده و بیان 
داشت با همدستی دو نفر دیگر اقدام به سرقت 

کرده و سپس اموال مسروقه را به دونفر مالخر 
می فروخته اند.سردار جاویدان اظهار داشت: با 
اخذ مجوز قضائی همدستان متهم و دو مالخر 
انواع  آنان  مخفیگاه  داخل  از  که  دستگیر  نیز 
اموال  انتقال  ضمن  و  کشف  مسروقه  اموال 

شناسایی  نیز  شکات  پلیس،  پایگاه  به  مسروقه 
شدند.فرمانده انتظامی استان هرمزگان با اشاره 
سرقت  فقره   ۵۵ به  تاکنون  سارقین  اینکه  به 
به شکات جهت  معترف شدند، تصریح کرد: 
 ۳۰ تاکنون  و  شد  اعلام  خود  اموال  دریافت 
اند. گرفته  تحویل  را  اموالشان  و  مراجعه  نفر 

این مقام ارشد انتظامی استان با تأکید بر اینکه 
سرقت  سایر  کشف  جهت  متهمان  از  تحقیق 
مال  به  مسروقه  اموال  عودت  و  احتمالی  های 
باختگان ادامه دارد، خاطرنشان کرد: پلیس به 
صورت شبانه روزی در حال خدمت رسانی به 
شهروندان فهیم هرمزگان است و از شهروندان 
به توصیه های  انتظار می رود ضمن توجه  نیز 
پلیس در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه 
مرکز  طریق  از  را  مراتب  مشکوک  موارد 

فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

خبر

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان هرمزگان گفت: 2۰ 
تن انواع مواد مخدر در هرمزگان امحا شد. سرهنگ محمد 
ناصر توکلی ظهر در مراسم امحا 2۰ تن مواد مخدر غیر قابل 
استحصال گفت: در 6 ماهه سال جاری بیش از ۳۰ تن انواع 
مواد مخدر در استان هرمزگان کشف شده است.وی افزود: 
کشفیات 6 ماهه نخست امسال نسبت به مشابه سال گذشته 
۴ درصد افزایش یافته است.توکلی عنوان کرد: در 6 ماه 
گذشته ۳۴ باند بزرگ مواد مخدر انهدام شده اند که ذیل 
آن ها 2 هزار و 6۵ قاچاقچی مواد مخدر دستگیر و تحویل 
محاکم قضایی شدند.گفتنی است در حاشیه این آیین از 
خانواده شهید سعید مریدی، فرمانده شهید مبارزه با مواد 
مخدر شهرستان رودان، خانواده شهید مسعود پرکاس رئیس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر مرزبانی هرمزگان، خانواده شهید 
علی اصغر حیدری و جانباز مبارزه با مواد مخدر سرهنگ 

سالارنسب تجلیل به عمل آمد.

دستگیری سارقان با دستگیری سارقان با ۵۵۵۵فقره سرقت در بندرعباسفقره سرقت در بندرعباس
۲۰ تن انواع مواد مخدر در 

هرمزگان امحا شد

معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: 
۴۴۳ دریانورد در 6 ماهه امسال در آب های این استان از شرایط 
اضطرار خارج و به آغوش خانواده بازگشتند. "اسماعیل مکی زاده" 
با اشاره به نجات ۴۴۳ دریانورد توسط تیم های امداد و نجات دریایی 
استان افزود: تعداد کل ماموریت های عملیات های جستجو و نجات 
دریایی در 6 ماهه امسال ۱۰۱ مورد بوده که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ۱6 درصد افزایش داشته است.وی ادامه داد: در عملیات ها 
6۱ فروند قایق صیادی و تفریحی، 2۱ فروند شناورهای تجاری،۱۴ 
فروند لنج و پنج فروند کشتی نفتکش اعلام شرایط اضطرار کردند 
که از این تعداد یک فروند لنج و یک فروند قایق غرق شدند.

معاون امور دریایی اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان یادآور 
شد: از ۱۰۱ عملیات دریایی انجام شده ۵7 مورد خدمات پزشکی 
به دریانوردان در پهنه آبراه های استان از سوی مرکز جستجو و 
نجات دریایی MRCc ( ( ارایه شده است. در گستره آبی استان 
هرمزگان که خلیج فارس و دریای عمان را در دل خود جای 
داده علاوه بر هشت فروند شناور ناجی ۳6 ایستگاه همیار ناجی 
)دریانوردان بومی و با شناورهای صیادی و تجار منطقه( به صورت 

شبانه روزی در امر جستجو و نجات دریایی فعالیت می کنند.

نجات ۴۴٣ دریانورد در آب های هرمزگان

حادثه در بندر شهید رجایی موجب فوت یک نفر شد 

برای اجرای حکم رفته بودیم  اما دل این کار را نداشتیم

رجایی  شهید  بندر  در  کانتینر  واژگونی  حادثه 
موجب مرگ یک نفر و زخمی شدن یک نفر 

اداره  دیگر شد.وحیده شاهی مدیر روابط کار 
هرمزگان  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  کل 

گفت:  حادثه ناشی از کار و سقوط کانتینر در 
مصدوم  یک  و  کشته  یک  رجایی  شهید  بندر 
براساس  گفت:  شاهی  گذاشت.وحیده  جا  بر 
افراد  این  بر روی  بالا  از  اولیه، کانتینر  گزارش 
در  نفر  یک  حادثه  این  در  که  می کند  سقوط 
نفر  و  می دهد  را دست  محل حادثه جان خود 
دوم مصدوم می شود.وی ادامه داد: نفر دوم هم 
به بیمارستان شهید محمدی منتقل و بستری بوده 
آورد.  بدست  را  خود  سلامتی  می رود  امید  و 
ظاهراً کارگران با کانتینر های خالی سایه بانی بر 
پا کرده بودند و هنگامی که راننده ریج استاکر 

کند  می  آن  روی  پر  کانتینر  گذاشتن  به  اقدام 
شود  می  آوار  خودرو  یک  روی  بر  کانتینرها 
و باعث فوت یک نفر و زخمی شدن یک نفر 
دیگر می شود. به گفته شاهدان عینی، با چندین 
ایجاد  خودروها  برای  سایه بان  خالی  کانتینر 
پر را  بودند که راننده ریچ، یک کانتینر  کرده 
برروی کانتینر خالی گذاشته است که یک تیبا 
با دو سرنشین در این کانتینر خالی بوده است.

سرنشینان این خودرو، دو برادر بودند که یک 
نفر در محل حادثه جان خود را دست می دهد و 

نفر دوم مصدوم می شود.

بامداد ۱6 آذر سال ۹8 ماموران پاسگاه دریایی برکه سفلین 
در بندرلنگه واقع در استان هرمزگان با صحنه هولناکی 
برجک  بالای  در  پاسگاه  افسران  از  یکی  شدند.  مواجه 
آنها  بود.  رسیده  شهادت  به  گلوله  شلیک ۳  با  نگهبانی 
همچنین در محل استراحت فرمانده پاسگاه و یکی دیگر از 
افسران با پیکرهای غرق در خون آنها مواجه شدند. آنها نیز 
در حالی که در خواب بودند بر اثر اصابت چندین گلوله به 
شهادت رسیده بودند. این پاسگاه مربوط به پلیس مرزبانی 
و در ساحل واقع شده بود و معلوم نبود که چرا هیچ یک از 
ماموران صدای شلیک گلوله ها را نشنیده بودند.این حادثه 
تلخ در شرایطی اتفاق افتاد که یکی از سربازان وظیفه که 
عصر روز قبل با قربانیان درگیر شده و فرمانده پاسگاه او 
را تنبیه کرده بود. حالا بعد از شهادت این ۳ مامور، این 
سرباز به طرز عجیبی مفقود شده و هیچ خبری از او نبود. 
چنین وضعیتی نشان می داد که به احتمال زیاد این سرباز به 
دلیل کینه ای که از شهید سیدمحمدباقر حسینی، فرمانده 
و  نام های سیدمحسن طاهری  به  افسر دیگر  و 2  پاسگاه 
احمد کندابی به دل گرفته با سلاح سازمانی به سوی آنها 

دست  از  شواهد  است.همه  گریخته  و  کرده  تیراندازی 
داشتن سرباز فراری در این جنایت حکایت داشت و در 
این شرایط بود که تلاشها برای دستگیری اش آغاز شد. 
ماموران  بود که  نگذشته  تحقیقات  از آغاز  زیادی  زمان 
بندرلنگه دستگیر  در  را  تعقیب  متهم تحت  موفق شدند 
کنند. او در همان تحقیقات مقدماتی به قتل ۳ افسر پلیس 
مرزبانی اعتراف کرد و گفت ناخواسته و از سر توهماتی 
که دچار شده بود دست به چنین کاری زده است. متهم 
پاسگاه  این  در  بود که  ماهی  اعترافاتش گفت: چند  در 
بعنوان سرباز وظیفه خدمت می کردم. کار من نگهبانی در 
برجک بود. آن روز فرمانده پاسگاه به خاطر بی انضباطی 
من را تنبیه کرد و من هم از او و 2 مامور کادری دیگر کینه 
به دل گرفتم. چند ساعت گذشت و شب شد. وقتی برای 
نگهبانی روی برجک بودم صدایی در گوشم صدا می کرد 
و می گفت باید انتقام بگیری. من تلاش کردم آرام باشم و 
کاری نکنم اما این صدای عجیب رهایم نمی کرد تا اینکه 
سرانجام مجبور شدم به فرمانش گوش کنم. همان دقایق 
بود که یکی از افسران بالای برجک آمد. من هم اسلحه 

را به سمتش گرفتم و تیراندازی کردم. او مجروح شد و 
کف برجک افتاد. من از پله ها پایین آمدن اما چون مطمئن 
نبودم که او فوت شده برگشتم و چند گلوله دیگر شلیک 
کردم.متهم درباره دو قتل دیگری که مرتکب شده بود نیز 
گفت: در ادامه به محل استراحت فرمانده رفتم و در حالی 
که او در خواب بود ۳ گلوله به سمتش شلیک کردم و در 
نهایت افسر دیگر را که او هم استراحت می کرد در خواب 
به قتل رساندم و بدون اینکه کسی متوجه شود از پاسگاه 
فرار کردم. بعد از آن کنار دریا رفتم و چند ساعت پرسه 
زدم. بعد می خواستم ماشین کرایه کنم و به شهر دیگری 
بروم اما قبل از آن دستگیر شدم.به دنبال اعترافات متهم 
پرونده او با صدور کیفرخواست به دادگاه نظامی استان 
دادگاه  جلسه  در  شد.  محاکمه  او  و  فرستاده  هرمزگان 
خواسته  که  کردند  اعلام  حادثه  این  شهید   ۳ دم  اولیای 
شان قصاص قاتل است و به هیچ عنوان حاضر به گذشت 
نیستند. در این جلسه متهم در دفاع از خودش مدعی شد که 
ناخواسته و بخاطر توهمی که به آن دچار شده بود دست 
به این جنایت زده است. با این وجود پس از پایان محاکمه 
قضات دادگاه او را گناهکار تشخیص داده و به ۳ مرتبه 
قصاص محکوم کردند. این رای در ادامه از سوی قضات 
دیوان عالی کشور تایید و برای اجرا به دادسرای نظامی 
بندرعباس فرستاده شد. صبح یکشنبه طبق آنچه که از قبل 
اعلام شده بود اولیای دم ۳ شهید این حادثه برای اجرای 
حکم قصاص به زندان مرکزی بندرعباس رفتند. آنها برای 
اجرای حکم قصاص مصمم بودند و تصمیم داشتند هرطور 
که شده سرباز خاطی را مجازات کنند. بعد از انجام مراحل 
مقدماتی سرباز محکوم به قصاص به محوطه منتقل شد 

و مسئولان اجرا، طناب دار را به گردن او انداختند و از 
اولیای دم خواستند تا خودشان حکم را اجرا کنند. اولیای 
با دیدن مجرم روی چهارپایه، در حالی که دستها و  دم 
چشمانش بسته و طناب دار  به دور گردنش حلقه بسته 
بود کمی دچار تردید شدند. پسر جوان اشک می ریخت و 
برای بخشیده شدن التماس می کرد. در این شرایط بود که 
اولیای دم نیز به گریه افتادند و هیچ کدام حاضر به اجرای 
حکم نبودند. در این شرایط کاظم شاهرخ نیا، عضو شورای 
حل اختلاف زندان، مسئولان قضایی حاضر در زندان از 
جمله: سیدعلی بیداردل، معاون دادستان نظامی هرمزگان 
و مهران کرمی، قاضی صادرکننده رای و مدیران زندان 
و  رئیس  روح،  سبک  حسین  و  عسگری  مسعود  شامل: 
معاون زندان به گفتگو با اولیای دم پرداختند و آنها را به 
صلح و سازش دعوت کردند تا اینکه در تصمیمی عجیب 
اولیای دم هر ۳ شهید اعلام کردند که از مجازات قاتل 
صرف نظر کرده و برای رضای خدا او را بخشیده اند. در 
این شرایط بود که طناب دار از گردن قاتل باز شد و او که 
باورش نمی شد بخشیده شد برای زندگی دوباره ای که به 
او داده شده بود به دست و پای اولیای دم افتاد و از آنها 
تشکر کرد. سیدنصرالله حسینی، برادر شهید سید محمدباقر 
 2۵ سیدمحمدباقر  برادرم  می گوید:  باره  این  در  حسینی 
ساله و فرمانده پاسگاه بود. ما ۵ برادر و ۳ خواهر بودیم 
پدر  حال  و کمک  برادرم  سیدمحمدباقر کوچکترین  و 
و مادرم بود و شهادتش کمرمان را شکست و باعث شد 
چند ماه قبل پدرم از غم او بیمار شده و فوت شود.او ادامه 
می دهد: ما برای اجرای حکم به زندان رفته بودیم و مصمم 
بودیم. همه چیز برای اجرای حکم آماده بود و به ما گفته 

شد حکم را خودتان اجرا کنید. اما ما هیچ کدام دل این 
کار را نداشتیم. مادرم با دیدن پسر جوان بالای چوبه دار 
گریه اش گرفت و از آنجا بیرون رفت. اولیای دم 2 شهید 
دیگر هم گفتند نمی تواند این کار را انجام دهد و در یک 
لحظه متوجه نشدیم که چه اتفاقی افتاد و هر سه خانواده 
همسر  شهریاری،  می بخشیم.فهیمه  را  قاتل  که  گفتیم 
شهید احمد کندابی که به وکالت از دو فرزندش در این 
پرونده ولی دم بود نیز درباره تصمیمی که برای بخشش 
قاتل گرفته است می گوید: وقتی روز اجرای حکم قاتل را 
دیدیم از او پرسیدم که دلت به حال بچه های من نسوخت؟ 
او گفت که ناخواسته این کار را کرده است. قبل از اینکه 
برای اجرای حکم برویم، به پاسگاهی که همسرم در آنجا 
خدمت می کرد رفتیم و محل شهادتش را دیدیم. همین 
موضوع باعث شد به آرامش برسیم. علاوه بر آن چند نفر 
از بستگان هم خواب شهید را دیده بودند و به همین دلیل 
ببخشیم. صغری علیزاده، مادر شهید  تصمیم گرفتیم که 
محسن طاهری نیز حرفهای شنیدنی درباره دلیل بخشش 
قاتل دارد. او در این باره می گوید: پسرم هنگام شهادت 2۱ 
ساله بود. قاتل 2 تیر به او شلیک کرده بود و قصدداشتیم که 
او را قصاص کنیم. روز اجرا وقتی می خواستیم برای اجرا 
به زندان بندرعباس برویم من به حضرت مهدی متوسل 
شدم و از ایشان خواستم که بتوانم تصمیم درستی بگیرم. 
آن روز تصمیم من بخشش بود اما شوهرم تا آخرین دقایق 
قصد اجرا داشت. قاتل دقایق زیادی روی چهارپایه ایستاده 
بود تا اینکه همگی وقتی شرایط قاتل را دیدیم که التماس 
می کرد تصمیم گرفتیم او را ببخشیم و حالا هم از ته دل 

بابت کاری که انجام داده ایم راضی هستیم.
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خبر

شهرداری  آرامستان  مدیریت  سازمان  رئیس 
بندرعباس از پیشرفت ۳۰ درصدی تکمیل بازارچه 
سنگ تراشی و تکمیل دومین مغازه سنگ تراشی 
داد.  خبر  زهرا)س(  بهشت  خروجی  بلوار  در 
امید کاردانی در این ارتباط اظهار کرد: عملیات 
تکمیل بازارچه سنگ تراشی برای خدمات رسانی 
مطلوب به شهروندان در دستور کار مجموعه قرار 
دارد.  کاردانی با اشاره به اینکه اهمیت راه اندازی 
بازارچه سنگ تراشی در بهشت زهرا)س( باعث 
کاهش ترافیک در محل قرارگرفتن صنف سنگ 
تراشی ها در مرکز شهر می شود، افزود: به منظور 
خدمات رسانی هر چه شایسته تر و آسایش و 
رفاه حال همشهریان گرامی دومین مغازه سنگ 
تراشی در بلوار خروجی بهشت زهرا )س( مراحل 
ساخت آن به پایان رسیده است. این مقام مسئول 
بلوار  در  تراشی  مغازه سنگ  باب  ده  داد:  ادامه 
خروجی آرامستان در حال اجرا بوده که تا کنون 
دو باب مغازه تکمیل شده است.  وی افزود: برای 
سرعت بخشیدن این طرح سه باب مغازه دیگر 
در مرحله مخلوط ریزی، گچ کاری، موزائیک 
کاری، سیمان کاری و برق کشی بوده که پس از 
این اقدام نصب درب های کرکره برقی صورت 

می پذیرد. 

پیشرفت ٣۰ درصدی تکمیل بازارچه 

سنگ تراشی در آرامستان بندرعباس

کمک به تجار و بازرگانان اولویت نخست اتاق بازرگانی هرمزگان 
کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رئیس 
گسترش  برای  مسیر  هموارسازی  گفت:  هرمزگان 
فعالیت های اقتصادی و کمک به تجار و بازرگانان با 
استفاده از انعطاف قوانین و تعامل با حاکمیت اولویت 
نخست ما در این راستا است. رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان گفت: حمایت 
برای پیشرفت فعالیت اقتصادی فعالین اتاق بازرگانی 
نشستی  در  صفا  محمدرضا  است.  امور  سرلوحه  نیز 
خبری، با بیان اینکه  هرمزگان در سال گذشته ششمین 
اتاق بازرگانی برتر کشور شناخته و معرفی شد، افزود:  
در بحث آموزش نیز در کشور با برگزاری ۱۵7 دوره 
آموزشی مورد نیاز فعالین اقتصادی و آموزش ۴8 هزار 
ساعت نفر در رتبه نخست قرار داریم.وی ادامه داد: در 
بخش بین الملل می توان به اعزام هیات تجاری استان 
هرمزگان به عراق، عمان، قطر و تاجیکستان و فتح باب 
مذاکره با کشورهای همسایه به ویژه کشورهای اکو 

برای تبادل تجاری اشاره کرد.
دومین اتاق بازرگانی کشور هستیم که به 

ICC جهانی پیوستیم
صفا با بیان اینکه دومین اتاق بازرگانی کشور هستیم 
دارای  هرمزگان  و  پیوستیم  جهانی   ICC به  که 
وجاهت خاص و خوبی در این مجمع جهانی است، 
"کارنه  دفتر  اندازی  راه  و  خدمات  در  کرد:  عنوان 
تیر" هرمزگان تلاش بسیاری شد و اتفاق بزرگی رخ 
داد و در ماه آینده در ژنو سوئیس با سازمان "ایرو"، 
در بحث ترانزیت کالا در خصوص راه اندازی دفتر 
نمایندگی این سازمان به عنوان هاب کشور و منطقه 
رایزنی کرده ایم که با راه تحقق این موضوع درآمد 
رود  می  بالا  ترانزیت  نقل  و  حمل  در  کشور  ارزی 
با  یابد.وی  می  افزایش  کشور  ترانزیتی  کریدور  و 
اشاره به اینکه نفت لاوان، نفت فلات قاره و شرکت 
انتقال کارت فعالیت  نیز در  نفت ستاره خلیج فارس 

نشان  این  و  بودند  موفق  نیز  هرمزگان  به  بازرگانی 
استان  درآمدهای  انتقال  در  مناسب  حرکت  دهنده 
 ۵۰ افزایش  کرد:  عنوان  است،  هرمزگان  درون  به 
درصدی تشکل ها با فعالیت ۱2 تشکل در سالجاری و 
افزایش ۱۵ درصدی کمیسیون ها برای تسهیل در امور 
بازرگانی  اتاق  های  برنامه  دیگر  از  رفع مشکلات  و 

است.
اتاق بازرگانی هرمزگان در کنار مردم است 

در  مستقل  نمایندگی  دفتر  افتتاح  اینکه  بیان  با  صفا 
برنامه  از  کیش  و  قشم  میناب،  جاسک،  بندرلنگه، 
های گسترش فعالیت اتاق در سراسر استان هرمزگان 
است، تصریح کرد: در سیل، زلزله و تمامی اتفاقات و 
وقایع اتاق بازرگانی حضور داشته و خود را در کنار 
مردم دیده و می بیند.وی بیان کرد: کسب رتبه نخست 
امنیت سرمایه گذاری و رشد اقتصادی در کشور برای 
تلاش  از  نشان  و  است  بزرگی  دستاورد  هرمزگان 
مسئولین به ویژه استاندار هرمزگان در این زمینه است.

کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رئیس 
های  شرکت  درصد   ۹۰ اینکه  به  اشاره  با  هرمزگان 
نیستند  بازرگانی  اتاق  عضو  هرمزگان  استان  بزرگ 
با  که سهم استان برگردانده شود، اضافه کرد: اخیرا 

رایزنی ها صورت گرفته در تلاشیم که بتوانیم کارت 
فعالیت بازرگانی شرکت های بزرگ را در هرمزگان 
و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  کنیم.رئیس  فعال 
قدرت  اینکار  با  اینکه  بیان  با  هرمزگان  کشاورزی 
چانه  قدرت  و  یابد  می  افزایش  هرمزگان  اقتصادی 
زنی ها بالا می رود، خاطرنشان کرد: امیدوارم رسانه 
ها مطالبه گر این موضوع بوده و در نتیجه تلاش شود 

تا هرمزگان در مسیر توسعه گام بردارد.
90درصد کارت های بازرگانی تعلیقی به 

چرخه فعالیت بازگشت 
صفا با اشاره به اینکه کارت بازرگانی افرادی که دفاتر 
فعالیتی نداشته اند، تعلیق شد، عنوان کرد: با راه اندازی 
مجدد دفتر و دریافت کد بیمه ۹۰ درصد این کارت 
های تعلیقی بار دیگر به چرخه فعالیت بازگشتند.وی 
استان  در  فعال  بازرگانی  کارت   ۱622 اینکه  بیان  با 
هرمزگان موجود است، اضافه کرد: در سال گذشته 
۱2۰ کارت به تعلیق درآمد که ۹۰ درصد آن ها در 

سالجاری رفع تعلیق شده اند.
هیئت رئیسه حقوقی از اتاق بازرگانی 

دریافت نمی کنند 
صفا با اشاره به اینکه نه بنده نه اعضای هیات رئیسه از 

اتاق بازرگانی هرمزگان نه حقوقی می گیرند و نه بیمه 
هستند، عنوان کرد: در سفرهای تجاری که با ارسال 
دعوتنامه همراه است و اجبار به حضور است، هزینه 
در سفرهای  و  است  بازرگانی  اتاق  با  اقامت  و  بلیط 
از سفر  تنها بخشی  نیز  نمایشگاه  از  بازدید  تجاری و 
سفر  اقتصادی  فعالین  برای  و  است  بازرگانی  اتاق  با 
بیان  با  کنیم.وی  می  اعمال  سفر  تخفیف  درصد   2۰
ارائه  برای  بلکه  کنیم  نمی  کمک  شخص  به  اینکه 
جوره  همه  نیز  فعالین  اقتصادی  دستاورد  و  خدمات 
پیشرفت  برای  اظهار کرد: حمایت  هستیم،  کار  پای 
سرلوحه  نیز  بازرگانی  اتاق  فعالین  اقتصادی  فعالیت 

امور است.
مسافر نباشد پروازها کاهش می یابد 

کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رئیس 
هرمزگان با اشاره به اینکه در بخش خصوصی، درآمد 
در اولویت قرار دارد، تصریح کرد: خطوط پروازی و 
دریایی نیز همین گونه است و اگر استقبالی از مسیر 
تعداد  نشود  قطر  و  عمان  به  بندرعباس  از  پروازی 
خطوط کاهش می یابد.وی با بیان اینکه هفته ای یک 
پرواز از بندرعباس به عمان صورت می گیرد که به 
دلیل کمبود مسافر است، عنوان کرد: در بحث جابه 
جایی مسافر با کشتی هم به همین دلیل این خط سفر 
دریایی نیز اکنون راکد است.صفا با اشاره به اینکه در 
بحث توسعه بازار، بین الملل، تشکل ها و سیاست های 
بلند  و  مدت  میان  مدت،  کوتاه  مرحله  سه  در  کلی 
خاطرنشان  است،  گرفته  صورت  ریزی  برنامه  مدت 
کرد: میز هندوستان، پاکستان و روسیه در حال تداوم و 
تبادل نظرات طرفین است.وی در پایان بودجه مصوب 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان 
در سالجاری را ۱۰۰ میلیارد تومان اعلام و عنوان کرد: 
البته این بودجه در شرایطی است که مشخص نیست 

چه میزان از آن محقق می شود.

چراغ راه روشندلان روشن تر می شود
از آغاز  بندرعباس  مدیر منطقه یک شهرداری 
اجرای  و  رو  پیاده  سازی  مناسب  عملیات 
نابینایان به مناسبت روز عصای  اینترلاک ویژه 
سفید در محدوده منطقه یک خبر داد. رحمت 
عصای  روز  گرامیداشت  ضمن  دهقانی  الله 
سفید، در خصوص این روز گفت: 2۳ مهرماه 
)۱۵ اکتبر(، روز ایمنی عصای سفید نام گرفته تا 
صدای عدالت خواهی افراد نابینا بیش از پیش 
شنیده شود و نیازهای آنان مورد توجه مسئولان 
سازمان  در  که  سفید  قانون عصای  گیرد.  قرار 
یونسکو به تصویب رسیده است، تمامی حقوق 
یک  از  عضوی  عنوان  به  نابینایان  اجتماعی 
بیشتر  هرچه  توجه  هدف  با  را  متمدن  محیط های جامعه  ایجاد  و  قشر  این  مشکلات  رفع  مناسب برای نابینایان مدنظر قرار داده است.وی به 

با اشاره به توجه ویژه شهرداری منطقه یک به 
موضوع مناسب سازی معابر و فضاهای شهری 
طی چند سال اخیر، گفت: یکی از شاخصه های 
شهری،  مدیریت  در  عدالت  سنجش 
فضاهای  استانداردسازی  و  مناسب سازی 
شهری برای استفاده عموم مردم است، البته این 
موضوع صرفاً مربوط به استفاده نابینایان نیست 
افراد کم توان در  بلکه تردد تمامی معلولان و 
نیرو  منظور  همین  به  می شود.  شامل  را  شهر 
اجرای  عملیات  عمرانی  واحد  تلاش  پر  های 
اینترلاک نابینایان را به متراژ ۱۴۰ متر مربع حد 
 6۰۰ اعتبار  با  را   ۱ فاز  و    2 فاز  طلائیه  فاصل 

میلیون ریال آغاز کرده اند 

تعاملات بین المللی شهر بندرعباس ارتقا می یابد تعاملات بین المللی شهر بندرعباس ارتقا می یابد 
شهر  اسلامی  شورای  علنی  جلسه  هفتمین  و  نود  در 
خواهرخواندگی  درخواست  چهار  با  بندرعباس 
موافقت  همسایه  کشورهای  سوی  از  بندرعباس 
گردید.دکتر مریم پاسالار مدیر ارتباطات و امور بین 
بندرعباس گفت: در طی یک سال  الملل شهرداری 
گذشته چهار درخواست خواهرخواندگی از شهرهای 
کشورهای همسایه از سوی نمایندگی وزارت خارجه 
ترتیب  به  که  شد  ابلاغ  شهرداری  به  بندرعباس  در 
قزاقستان،  کشور  آکتائو  بندری  شهر  چهار  سوی  از 
پاکستان و  آستاراخان کشور روسیه، کراچی کشور 
چهار  این  بودند.  شده  درخواست  هند  کشور  بمبئی 
وجه  مورد  در  اولیه  های  بررسی  از  پس  درخواست 
گزارش  تهیه  و  انتخاب  چرایی  و  شهرها  اشتراک 
برای  خواهرخواندگی  رابطه  برقراری  توجیهی  های 

اخذ مجوز به کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر 
در  داد:   ادامه  پاسالار  شدند.مریم  ارجاع  بندرعباس 
اعضای کمسیون  با  پیش  مشترکی که چندی  جلسه 
فرهنگی شورای اسلامی شهر برگزار شد در خصوص 

دلایل و مزایای خواهرخواندگی با شهرهای مذکور 
بحث و گفتگو شد و با موافقت اعضای کمیسیون این 
درخواست ها برای کسب مجوز رسمی به جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر ارجاع شدند.مریم پاسالار افزود: 

در جلسه علنی شورای اسلامی شهر در مورد فلسفه 
بندرعباس  شهر  برای  آن  مزایای  و  خواهرخواندگی 
و  لازم  های  بررسی  از  پس  و  شد  پرسیده  سوالاتی 
بحث و گفتگو در این راستا، سرانجام این درخواست 
به  آرا  حداکثر  با کسب  که  شد  گذاشته  رأی  به  ها 
تصویب رسید.مریم پاسالار خاطر نشان کرد: قرارداد 
منظور  به  دوستانه  ارتباط  نوعی  خواهرخواندگی 
افزایش تعاملات بین المللی و توسعه روابط اجتماعی ، 
اقتصادی، فرهنگی و آموزشی است که سبب آشنایی 
با آداب و سنن شهرها و جذب گردشگر می  بیشتر 
و  رئیس  دلسوزانه  از همراهی و حمایت  گردد. وی 
و  توسعه  جهت  در  شهر  اسلامی  شورای  اعضای 
المللی تشکر و  بین  افزایش تعاملات  آبادانی شهر و 

قدردانی  کرد.

ورزشی،  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  همت  به 
بار  این  محلات  کودکانه  های  بازی  همایش 
در  واقع  مصنوعی  چمن  ورزشی  زمین  در 
شد.  برگزار  برق  راه  سه  محله  امیرکبیر  مدرسه 
با  سازمان  ورزش  معاون  پور  لطفی  حمیدرضا 
نوجوانان  و  کودکان  مناسب  استقبال  به  اشاره 
از برگزاری این همایش ها در محلات مختلف 
مبرم شهروندان خردسال،  نیاز  به  با توجه  افزود: 
نونهال و نوجوان ساکن محلات شهر بندرعباس، 
مناسبت  به  بار  این  کودکانه  های  بازی  همایش 
هفته تربیت بدنی در محله سه راه برق با همکاری 
این  در  واقع  محلات  تحول  قرارگاه  و  سازمان 
استقبال  با  برگزار شد که همچون گذشته  محله 
کارشناس  روئین  بود.مریم  همراه  خوبی  بسیار 
این  در  سازمان طی گزارشی  ورزش شهروندی 
باره گفت: خوشبختانه با استقبال مناسبی از سوی 
کودکان در محلات مختلف روبرو بوده ایم و در 
محله سه راه برق نیز تعداد 8۰ نفر شرکت کننده 
بازی  بخش  در  سال   ۱2 تا   6 سنی  های  رده  در 

های ترکیبی با هم به رقابت پرداختند

معاون خدمات شهری منطقه دو شهرداری بندرعباس 
از اجرای عملیات نورپردازی در ضلع جنوبی بلوار 
امام حسین )ع( خبر داد. حسن تربت، معاون خدمات 
شهری منطقه در این زمینه گفت: در راستای طرح 
شهرداری  دو  منطقه  شهری،  فضاهای  زیباسازی 
حسین  امام  بلوار  جنوبی  ضلع  زیباسازی  به  اقدام 
)ع( حد فاصل اداره کل استاندارد تا ابتدای خیابان 
دانشور)نرسیده به پمپ بنزین پامرو( به طول 6۰۰ متر با 
نصب ۵8 پایه روشنایی نموده است.وی افزود: این پایه 
های روشنایی در شش رنگ متفاوت بوده و انعکاس 
این نورها بر روی درختان، به زیبایی منظر شهری و 
دید بصری در شب افزوده اند.تربت ضمن قدردانی از 
همکاری اداره برق بندرعباس در راستای پیشبرد این 
طرح بیان نمود: اصلاح روشنایی  فضاهای عمومی و 
نورپردازی علاوه بر این که باعث ایجاد محیط شهری 
زیبا و امن وآرامش خاطر شهروندان می شود ، نظر 

بازدیدکنندگان را به خود جلب خواهد کرد.

همایش » بازی های کودکانه محلات« 
در محله سه راه برق برگزار شد

اجرای نورپردازی در ضلع جنوبی 
بلوار امام حسین)ع( 
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پـدر آبـرسـانی ایـران کیست پـدر آبـرسـانی ایـران کیست ؟ ؟ 

نجمه شمس الدینی : به بهانه بهره برداری از مجتمع  آبرسانی 
روستای   ۹۴ به  آبرسانی  نامه  تفاهم  وامضای  درپهن  روستای 
و  امام سجاد)ع(  سپاه  وآبادانی  پیشرفت  قرارگاه  بین  هرمزگان 
گروه جهادی حاج اکبر ابراهیمی و بنیاد نیکوکاری حاج اکبر 
آب  پدر  به  که  ابراهیمی  اکبر  حاج  تا  شدیم  برآن  ابراهیمی 
رسانی ایران ملقب شده است ، بیشتر بشناسیم . با بهره برداری از 
پروژه های درپهن ، جمعیتی بالغ بر۵2۰خانوار در دهستان درپهن 
از نعمت آب شرب بهداشتی برخوردار شدند در تفاهم نامه آب 
رسانی به ۹۴ روستا در هرمزگان نیز ، ۳۴روستای آن در شرق 
هرمزگان قرار دارد که جمعیتی بیش از 2۰ هزار نفر از آن بهره 
این خیر  از  استاندار هرمزگان در مراسم تجلیل  مند می شوند. 
مردمدار  گفت : مسیری که این خیرّ نیک اندیش در تلاش برای 
آبرسانی انتخاب کرده است مسیری کاملا درست است و نشان از 
ارادت این مرد بزرگ به اهل بیت عصمت و طهارت)ع( به ویژه 

حضرت زهرا سلام الله علیها است.
کودکی حاج اکبر 

به  راضیه  و  محمد  مشهدی  فرزند  ششمین  که  بود   ۱۳2۳ سال 
محمد  مشهدی  فرزند  وی  گذاشتند.  اکبر  را  نامش  آمد.  دنیا 
است  ابراهیمی  بزرگوار شهید علی  برادر  و  دماوندی  ابراهیمی 
مشهدی محمد را اهل محله سرچشمه به گاری میوه فروشی اش 
می شناختند. اکبر ابراهیمی، آخرین فرزند این خانواده نبود. آن ها 
۱۳ خواهر و برادر بودند. برادر بزرگ اکبر برای او حکم الگو را 
داشت و همین باعث شده بود که او هم مانند برادرش تحصیل را 
جدی بگیرد. او برای خود آینده ای پر از ثروت تصور می کرد و 
هر بار، روز هایی را از ذهن می گذارند که از طریق درس خواندن 
به ثروت دست پیدا کرده و به کمک خانواده اش آمده است. 
مشهدی محمد به تنهایی خرج ۱۳ نفر را می داد و کمر خودش 
بود.می  نگهداری کودکان خم شده  و  از شدت کار  راضیه  و 
گویند عبدالعظیم نور صالحی یک کارگاه آهنگری داشت .او 
دوست جلال برادر حاج اکبر بود .حاج اکبر از برادرش خواست 
تا او را به نور صالحی معرفی کند تا کار آهنگری را بیاموزد . 
و روزی  نورصالحی کار کرد  پیش  را  مدتی  برادر  به سفارش 
2۵ریال حقوق می گرفت . بعد از آن نزد استاد رضا داد رفت و 

این پیشه را ادامه داد . 
مهربانی استاد رضاداد آهنگر را از دوستان همسن و سالش شنیده 
بود. چند خواهر و برادر قد و نیم قد داشت و باید به شکم های 
و  دوستان کوچه  دیدار  به  که  زمانی  می کرد.  فکر  گرسنه شان 
خیابان اش می رفت که دم دست استاد رضاداد مشغول بودند تق 
باید  را می شنید. دوستانش آن چنان که  و تق چکش آهنگری 
به دنبال آهنگری نبودند و تنها می خواستند خرج روزانه شان را 
دربیاورند. یکی از همان بچه ها بود که به او گفته بود؛ »مگه تو 
نباید پول دربیاری اکبر. بچه بزرگ خانواده ابراهیمی تو هستی 
و باید تو این اوضاع به فکر خواهر و برادرت باشی. بیا همین جا 
روزمزدی پیش استاد رضاداد کار کن.«. پیشنهاد خوبی برای اکبر 
ابراهیمی بود. هنوز پشت لبش سبز نشده بود که چکش آهنگری 
به دست گرفت. سنگینی چکش آهنگری هر بار که ضربه می زد، 
به عضلات نحیف و کودکانه اش چیره می شد و رعشه به تن اش 
می انداخت. اما آن چه که اکبر ابراهیمی را از باقی بچه هایی که 
جدا  می رفتند  و  می آمدند  آهنگری  به  روزمزدی  درآمد  برای 
می کرد این بود که او چکش آهنگری را بعد از مزد روز اول 
اکبر  بود که  ادامه داد.کار آنقدر سخت  کار کنار نگذاشت و 
شبها بخاطر جوشکاری چشمهایش درد داشت و مرتب قطره می 

ریخت یا سیب زمینی روی چشمانش می گذاشت . 
ورود به صنعت لوازم خانگی 

هرکس   ، افتاد  آگهی  یک  به  چشمش  که  بود  ۱7ساله  تقریبا 
آن  از  بعد  و  بیند  می  سازی  یخچال  آموزش  بدهد  6۰۰تومان 
ولی  شد  عرصه  این  .وارد  شد  خواهد  خوبی  حقوق  صاحبب 
از  بی جا  ایرادگیری های  با  عده ای  که  می دید  وقتی  ادامه  در 
بیرون  شرکت  از  می گیرند.  اضافی  پول  مردم  از  یخچال ها، 
آمد. سر سه راه چرم سازی، انتهای خیابان دلگشا را نشان کرد و 
مغازه ای برای خود اجاره کرد. مغازه یخچال سازی اکبر خالی از 
وسایل بود، اما مهارت اکبر ابراهیمی جای هر چه خالی بود را 
پر کرده بود. او در اوج جوانی بود و دلی پر امید داشت. رونق 
و  شهرت  با  هنوز  اما  بود،  آمده  جوان  ابراهیمی  اکبر  مغازه  به 
اعتمادی که مورد انتظارش بود فاصله داشت. این فاصله با تعمیر 
یخچال روستینگ هاوس افسر جوان نیروی هوایی کم تر شد.او 
مغازه یخچال سازی اکبر وارد شد و از او خواست تا یخچالش را 
تعمیر کند. اما گفت که زمانی پول تعمیر را می دهد که یخچال را 
به خانه برده باشد. اکبر پذیرفت و تعمیر یخچال را انجام داد. یک 
ماه گذشت و یخچال ساز جوان ما با سوار کردن موتور یخچال 
دیگری روی بدنه آن موفق به تعمیر کامل آن شده بود و هر بار 
که قالب یخ را پر از آب می کرد و داخل یخچال می گذاشت، 
افسر  از  و  کند  را خارج  قالب  می توانست  مدتی کوتاه  از  بعد 
نیروی هوایی که دیگر با او دوست شده بود با آب خنک همان 
یخچال پذیرایی کند. افسر که متوجه شده بود این جوان مهارت 
بالایی در تعمیر دارد و توانسته بود یخچال او را از بی استفاده 
به  را یک جا  تعمیر  تومان دستمزد  تمام ۴۰۰  نجات دهد  بودن 

او پرداخت.
اگر کارش بگیرد سرخاب می مالم 

کاسب های محله هم متوجه تغییرات مغازه او شده بودند. یکی 
از کاسب ها بدون آن که متوجه حضور اکبر شود گفته بود که 
به جایی  بگیرد، من سرخاب می مالم. کار  این جوان  اگر کار 
رسید که همان کسی که ادعا کرده بود، آمد و به اکبر ابراهیمی 
جوان گفت برای بهبود کارش باید به مناطق بالای شهر برود. 
همان شخص بعد از مدتی به اکبر پیشنهاد شروع یک همکاری 
داد. به او گفته بود که اتاق یخچال را می سازد و اکبر هم موتور 
و تاسیسات داخل یخچال را. این طور می توانستند سود بسیاری به 
دست بیاورند. اکبر اعتقاد داشت که کاسبی آدم باید برای مردم 
برکت داشته باشد. کاری که آن کاسب به او پیشنهاد کرده بود 
را شروع کرد. اما موضوع این بود که آن ها نمی توانستند مانند 
که  یخچال هایی  اقساطی  فروش  به  یخچال سازی  شرکت های 
می سازند بپردازند. آن ها به پول نقد نیاز داشتند. به همین خاطر 
به یخچال  نیاز  مغازه  هایی که  پیدا کردن  و  بهبود کارش  برای 
داشتند، مغازه ای روبه روی مجلس گرفت. اوضاع خوب پیش 
نمی رفت و نیاز به سرمایه داشت. حاج عباس نوری که همسایه 
او بود و کاسب منصفی هم بود به اکبر قول داد که هر کمکی از 
دستش ساخته باشد، دریغ نمی کند. حاج عباس برای کمک به 
او خط تلفن مغازه اش را فروخت و اکبر با پولی که از او گرفته 
بود مغازه به قیمت چند هزار تومان خرید. بعد از مدتی که کار و 

کاسبی اش جان گرفت، سه دانگ مغازه را به نام حاج عباس زد. 
البته گفتنی است که در این سال ها کم سختی نکشید. گاهی برای 
تعمیر و یا تحویل یخچال باید یخچال را به دوش می گذاشت و 

چند پله را بالا یا پایین می رفت.
ازدواج و ورود برکت به زندگی 

افتاد. پیش از محرم  2۴ سال داشت که مادر به فکر ازدواج او 
یک  و  ظرف  چند  با  را  مشترک  زندگی  کرد.  ازدواج   ۱۳۴7
به  بعد ها  کردند.  شروع   ۱2۵ هوندای  موتور  و  متری   ۹ فرش 
برکت تلاش و صداقتی که در زندگی مشترک داشت، توانست 
اکبر  کند.  فراهم  همسرش  و  خودش  برای  را  بهتری  اوضاع 
ابراهیمی و زهرا عبدالرحیم خان صاحب ۴ فرزند شدند. بزرگ 
شدن خانواده باعث می شد تا اکبر ابراهیمی بیش از پیش به فکر 
پیشرفت و اجرا کردن ایده هایش بیافتد. سال ها گذشت و تلاش 
حاج اکبر ابراهیمی که حالا پسرش، محمود هم دوشادوش او 
کار می کرد به نتیجه رسید و شرکت شان راه اندازی شده بود و هر 
روز توسعه پیدا می کرد. محمود که ارادت ویژه ای به پدر داشت، 
همیشه در رکاب او بود و اجازه خم شدن هم به پدر نمی داد. 
ابراهیمی  اکبر  حاج  خود  به  بسیاری  شباهت  محمود  اخلاق 
داشت. شرکت پاکشوما در سال ۱۳۵۴ کار خود را شروع و اقدام 
به تولید ماشین لباسشویی نیمه اتوماتیک نمود. این فرزند نوباوه 
که از نوجوانی در آهنگری کار را شروع کرده بود، به محبوبیت 
اول  روز های  از  روز  یک  که  بود  کرده  پیدا  دست  اعتباری  و 
انقلاب ۵7 رییس جنرال الکتریک به او زنگ زد. با ترس به حاج 
اکبر گفت که ندارد حقوق کارگر ها را بدهد و آن ها می خواهند 
کارخانه را به آتش بکشند.حاج اکبر ابراهیمی تنها با یک تماس 
را  پول  بعد چمدان های  دقایقی  تا  بانک صادرت  به شعبه 88۱ 

به کارخانه جنرال الکتریک رساند و موضوع ختم به خیر شد.
مرگ فرزند شش ساله 

او اگرچه به دلیل نگاه مذهبی از جوانی همیشه بخشی از درآمد 
خود را وقف امور خیریه و پرداخت خمس و زکات می کرد اما 
افطاری  با حضور در یک مراسم  عملا در دوران میان سالی و 
شد  آشنا  پرورش  و  آموزش  در  سازی  مدرسه  های  فعالیت  با 
اکبر  کرد.حاج  آغاز  را  زمینه  این  در  ای  گسترده  مشارکت  و 
ابراهیمی یک سوم اموالش را تفکیک کرده و به حساب بانکی 
آن  راس  در  و  خیریه  امور  صرف  تا  کند  می  واریز  مجزایی 
ابراهیمی می گوید: آن موقعی که در این  مدرسه سازی شود. 
مسیر )کارهای خیر( وارد شدم یک بچه شش ساله داشتم که 
تصادف کرد و در این ایام دچار تحول شدم. یعنی خدا سرنخ را 
به دستم داد، برای همین دائم از خدا می خواهم لحظه ای من را 

به خودم وانگذارد.
تحول در مجموعه صنعتی تحت مدیریت 

شهرک  در   ۱۳۹۳ اردیبهشت  در  پاکشوما  جدید  کارخانه 
صنعتی محمودآباد قم با وسعت ۱۰۰ هزار مترمربع و با ۳۰ هزار 
مترمربع  سالن و انبار برای تولید قطعات و دو خط کامل تولید 
لوازم خانگی به بهره برداری رسید و در خرداد ۱۳۹۴، ۳۰ هزار 
مترمربع دیگر هم به سالن های تولید این مجموعه افزوده شد. 
هم اکنون ۳ خط کامل تولید در 6۰ هزار مترمربع در این مجموعه 

کیفیت  محصولات  بهبود  پاکشوما جهت  است. شرکت  فعال 
آسیایی همکاری هایی  و  اروپایی  مختلف  با شرکت های  خود 
فناوری های  و  ماشین آلات  نصب  سیستم،  طراحی  درزمینه… 
روز و حتی تولید محصولات مشترک شروع کرده است، برای 
مثال دو سال پیش قرارداد مشترکی برای تولید ماشین لباس شویی 
بین شرکت مدیا )شرکت چینی و از بزرگ ترین تولیدکنندگان 
لوازم خانگی در جهان( بسته و سال گذشته از محصول مشترک 
هم اکنون  که  ابراهیمی  اکبر  حاج  حضور  با  شرکت  دو  این 
ریاست هیات مدیره مجموعه صنعتی پاکشوما را بر عهده دارد، 

رونمایی شد.
نفر  هزار  حدود  حاضر  حال  در  پاکشوما  صنعتی  مجموعه  در 
مشغول به کار هستند و مدیران این مجموعه پیش بینی می کنند 
با افتتاح تمام  خطوط تولید و توسعه کار در این مجموعه میزان 
اشتغال آن ها به ۴ هزار نفر افزایش پیدا کند. این مجموعه دارای 
6۰۰ مرکز خدمات پس از فروش در کل کشور است. به گفته 
درصد   7۰ میانگین  به صورت  هم اکنون  مجموعه  این  مدیران 
داخل  در  پاکشوما  کارخانه  در  مورداستفاده  مواد  و  قطعات 

ساخته می شود.
از مدرسه سازی تا آب رسانی به مناطق محروم 

تاکنون ۱۰۰ هزار  منابع درآمدی خود  از  ابراهیمی،  اکبر  حاج 
کلاس در سطح کشور و 8 مدرسه در شهرستان دماوند ساخته  
و طی دو سال اخیر به 27 استان و 2۳۴ روستا آب رسانی کرده  
است.  وی همچنین در اقدامی جدید و نیکوکارانه، ۱6۰ مدرسه 
کشور  زلزله زده  و  محروم  مناطق  در  استقرار  جهت  کانکسی 
تقدیم وزارت آموزش و پرورش خواهد کرد. به گفته خودش 
با واریز به حساب  حدود یک سوم اموالش را تفکیک کرده و 
بانکی مجزایی واریز کرد تا صرف امور خیریه و در رأس آن، 

مدرسه سازی شود.
او علاوه بر استان ها و مناطق محروم در زندان های اوین و رجایی 
شهر هم مدارسی احداث کرده است. در کنار مدرسه سازی حاج 
اکبر ابراهیمی ملک محل کسب و فعالیت های تجاری اش را به 
بنیاد خیریه رضویه وقف کرده و با تأسیس موسسه ای خیریه در 
حوزه تأمین جهیزیه نوعروسان و کمک به مستمندان، راه اندازی 
مرکز نگهداری از کودکان بی سرپرست و بد سرپرست در شهر 
جهت  قرض الحسنه  صندوق های  به  مبلغی  اختصاص  دماوند، 
مانند  عمرانی  پروژه های  اجرای  و  نیازمند  افراد  به  وام  اعطای 
چندین پروژه آب رسانی در مناطق محروم اقداماتی انجام داده و 
می دهد.چهل سالگی خود را نقطه عطف زندگی اش  می داند  و 
می گوید : که در این سال ها از خدا خواستم خدایا هر چه دادی 
بس است، اگر باز هم می دهی به دست دهندگی ام برکت بده 

تا یاور مستضعفان و افراد مستاصل باشم.
مدیرکارآفرین و خیر ماندگار 

به پاس چند دهه فعالیت صنعتی، کارآفرینی، مسئولیت اجتماعی 
و خیریه در سال ۱۳۹۳ نشان رهبران کارآفرینی کشور به حاج 
از سوی سازمان  نیز  او در سال ۱۳۹6  اهدا شد.  ابراهیمی  اکبر 
بهزیستی کل کشور تندیس چهره ماندگار خیرین را دریافت 
و  آموزش  وزیر  صحرایی  مراد  ۱۴۰2رضا  ماه  خرداد  کرد. 
پرورش طی حکمی، »حاج اکبر ابراهیمی« را به عنوان »مشاور 
نماینده وزیر در جامعه خیرین مدرسه ساز کشور« منصوب  و 
کرد.حاج اکبر می گوید وزیر صنعت، معدن و تجارت، آقای 
در  جهانگیری  آقای  رئیس جمهور،  اول  معاون  و  زاده  نعمت 
این  دادند.  ما  به  را  کننده  تولید  طلایی  تندیس   ۱۳۹۵ اسفند 
موفقیت بیهوده کسب نشده است. این مطالب را برای جوانان، 
آینده سازان و کسانی که می خواهند مفید باشند، می گویم.

وقتی پروژه ای با همت او و بنیاد نیکوکاری اش به سرانجام می 
رسد تاکید دارد : من از شما هیچ چیز نمی خواهم؛ تنها زمانی 
که پروژه را افتتاح می کنید، برای شادی روح مادر، پدر و برادر 
برای من دعا کنید که شهید شوم. ر  بفرستید.  شهیدم صلوات 
هر روستایی که برای انجام کار می روید، عکس من را نزنید، 
تصویر برادر پاسدار شهیدم را بزنید و برای شادی روح پدر و 
مادر و برادر شهیدم صلوات بفرستید تا مردم بدانند که من این 

کارها را برای پدر و مادرم انجام داده ام.
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غلامعباس شمس الدینی : بهمن ۱۴۰۱بود که شورای اداری 
جنوب کرمان با حضور وزیر نیرو برگزار شد و در این جلسه وزیر 
نیرو از تصویب اعتبارات به منظور تأمین آب و برق شهرهای 
تامین  نشست  این  مصوبات  از  یکی  داد  خبر  کرمان  جنوبی 
آب شرب تمام روستاهای جنوب کرمان تا پایان سال ۱۴۰۳ با 
مجموع اعتبار یک هزار میلیارد تومان، تامین اعتبار طرح آبرسانی 
از رودخانه کندر به نودژ به مبلغ ۱۳2 میلیارد تومان از محل ۵۰ 
درصد منابع ملی و ۵۰ درصد استانی بود . این طرح البته از سال 

۱۳۹۵به وزارت نیرو پیشنهاد شده بود بهمن ماه ۱۳۹۵بود که علی 
رشیدیمدیرعامل وقت  آب و فاضلاب روستایی کرمان آن را پروژ[ 
ای بزرگ معرفی کرد و احمد حمزه  نماینده مردم ۵شهرستان 
جنوبی استان کرمان  گفت: تامین آب منوجان ازرودخانه کندر 
به وزارت نیرو پیشنهاد شده است. وی از ارائه پیشنهاد به وزارت 
نیرو برای تامین آب منوجان از رودخانه کندر خبرداد وخاطرنشان 
کرد: به آقای حاج رسولیها در وزارت نیرو نیز پیشنهاد کردیم از 
آب این رودخانه که به سد میناب می ریزد برای تامین آب شرب 
منوجان استفاده شود تا به منابع پایدار دسترسی داشته باشیم.تیرماه 
امسال علیرضا عبدیان مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان در جلسه 
شورای اداری استان که با حضور وحیدی وزیر کشور برگزار شد، 
طی سخنانی با اشاره به وضعیت آب شرب استان گفت: ۱۹ شهر 
استان دارای تنش آبی هستند. به منظور آبرسانی به شهر رمشک 
از  نودژ  و  منوجان  به شهرهای  آبرسانی  و ۳۵ روستا و همچنین 
رودخانه کندر در جنوب که از پروژه های بزرگ آبرسانی هستند، 
نیاز به تأمین اعتبار داریم.مردادماه ۱۴۰2منصور شکراللهی نماینده  
کهنوج، منوجان، رودبار جنوب، قلعه گنج و فاریاب در مراسم 
تودیع معاون فرماندار منوجان از اجرای طرح بزرگ انتقال آب از 

رودخانه کندر به نودژ و منوجان خبر داد . 
قرار  داخلی  روی خروجی خبرگزاریهای  بر  2۳مهر۱۴۰2خبری 
نودژ  آبرسانی شهر  پروژه  نخست  فاز  اجرایی  عملیات   . گرفت 
و ۱7 روستای منوجان با حضور معاون هماهنگی امور عمرانی، 
اسلامی  شورای  مجلس  در  گنج  پنج  مردم  ،نماینده  استاندار 
،مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمان و جمعی از مسئولان محلی 
شرب  آب  پروژه  زنی  کلنگ  شدآیین  آغاز  منوجان  شهرستان 
بخش آسمینون شهر نودژ ،وشهرستان منوجان از رودخانه دائمی 
طول  به  طرح  این  گفت  استان  آب  عامل  شدمدیر  کندرآغاز 
6۵کیلومتر تاشهرستان وبا اعتبارفاز اول ۳۵۰میلیار ریال کلنگ زنی 
وآغاز شده است وی افزود در مسیر این پروژه ۱7روستا با جمعیتی 
۱7۵۰۰نفری روستای بخش آسمینون وجمعیت 7۰۰۰نفری شهر 

نودژ تا یک سال آینده از آب رودخانه کندر بهرمند خواهدشد.
رودخانه کندر کجاست ؟

روستای کندر  2 رودخانه دائمي به نام رودخانه کندر و رودخانه 
دزدي در این سرزمین جریان دارد و محل تلاقی این دو رودخانه 
از زیر پل  این دو رودخانه  نهایت  را دو رود می گویند  که در 
آبنماي رودان عبور کرده و سپس وارد سد میناب هرمزگان مي 
شوندرودهای جغین و رودان شعبات اصلی رودخانه میناب هستند 
که  از مرکز رودان گذشته و اراضی جلگه و دشت را آبیاری و 
موجب  که  نموده  ایجاد  را  زیادی  آبرفتی  و  رسوبی  بسترهای 
گسترش کشاورزی منطقه گردیده است.در فرهنگ جغرافیایی 
دائمی  رود  تنها   "  : است  آمده  چهارم  جلد  کشور  رودهای 
شهرستان رودان هرمزگان است که  از حوضه سریج ـ بندرعباس 
خلیجفارس و دریای عمان به طول ۴۰ کیلومتر از کوه سروستان 
در 8۴ کیلومتری شمال غرب کهنوج سرچشمه گرفته، در جهت 
شمال شرق به جنوب غرب در شهرستان رودان جریان دارد و به 
رود میناب میریزد. رود جغین رود دیگری است که در شهرستان 
رودان جریان دارد و به رود میناب میپیوندد. از شعبههای رودخانه 
رودان، کندر، بهَادُرَک، سَرکهَنان، شور، رهبران و زوئیه است" 
ین دو رودخانه در نزدیکی روستای برنطین ، در 2۵ کیلومتری 
شمال شرقی میناب به هم می پیوندند و رودخانه میناب را به وجود 
می آورند. به علت آب شیرین این رودخانه  سد بزرگی نیز بر روی 
آن ساخته شده است. رودان با داشتن رود های فراوان تامین کننده 

ی اب شهر بندرعباس-میناب و "است.
آقایان نماینده ودولتمردان هرمزگان آیا خبردارید ؟

انتقال آب از رودخانه کندر که به یکی از بزرگترین پروژه های 
آبرسانی استان کرمان شهرت یافته است یک معنای واضح دارد 
. شرق و مرکز هرمزگان بی آب خواهد شد . سد استقلال دیگر 
منبع آب شرب و کشاورزی نخواهد بود ، دشتهایی که در مسیر 
عبور این رودخانه قرار دارند به بیابان تبدیل می شود . اقایان نماینده 
، استاندار ، مدیران دولتی آیا خبر دارید چه بلایی قرار است بر 
سر هرمزگان نازل شود ؟ متاسفانه شرق هرمزگان از همسایه خود 
آسیب دیده است . از انتقال معادن فاریاب که حق مسلم هرمزگانی 
ها بود تا این اتفاق ناگوار که  به قیمت پایان زیست در بخشهایی 
هرمزگان تلقی می شود . آقایان مسئول آیا می دانید که انتقال آب 
از طریق لوله گذاری دست اندازی آشکار در طبیعت تلقی می 

گردد ؟ وانتقال آب به منزله دخالت و ایجاد اختلال در این نظم 
طبیعی است؟آیا می دانید بدترین و فجیع ترین نوع انتقال آب از 
لوله های  این  است چراکه  لوله های سرپوشیده  و  کانال ها  طریق 
سرپوشیده علاوه بر اینکه اجازه نفوذ هیچ آبی را در مسیر خود 
نمی دهند ؟آیا می دانید رودخانه ها به طور طبیعی در مسیر جریان 
آب  منابع  هم  می کنند  سیراب  را  خود  اطراف  مناطق  هم  خود 
سفره های زیرزمینی را تامین  می کنند.و انتقال آب از رودخانه کندر 
چه دشتهایی را به بیابان تبدیل می کند ؟ آیا می دانید با اجرای 
بخشهای جنوبی کرمان  به  کندر  رودخانه  انتقال آب  عملیلات 

فاجعه زیست محیطی در راه خواهد بود ؟ 
گذشتگان از ما بیشتر مراقب منابع طبیعی بودند 

حفر کاریز یاقنات پیشینه تاریخی در ایران دارد . ایرانیان در گذشته 
آب را از طریق قنات ها و در یک بستر طبیعی انتقال می دادند و 
آب در طول مسیر در نقاطی که لازم بود، نفوذ می کرد. این قنات ها 
و کانال های انتقال آب از خصوصیات خارق العاده ای برخوردار 
بودند اما متاسفانه این دانش بومی - سنتی که می توانست به عنوان 
الگوی مناسبی در حفظ و حراست از منابع طبیعی ، آب ، خاک و 
سفره های زیر زمینی باشد به طور کامل فراموش شده است . حتی 
قنات های موجود تخریب شد تا جایگزین آن لوله های قطور یا 
کانالهای بتنی شود که کمترین نتیجه اش فرسایش خاک و و از 

بین رفتن رطوبت خاک می باشد . 
حکایت هرمزگان وکرمان بسان حکایت طالبان و 

سیستان  
آب در طبیعت چرخه ای دارد که اگر آن را نادیده گرفته شود  و 
حق آبه مناطق اطراف مسیر آب های روان را تامین نگردد ، بین رفتن 
پوشش های گیاهی منطقه از بین می رود ، تغییرات اقلیم درمنطقه 
.معنای  شود  می  تحول  دچار  بارندگی ها  والگوی  دهد  می  رخ 
روشن آن  خسارت های غیر قابل جبرانی است که با سوءتدبیر 
ایجاد شده است . نمونه واضح بستن آب به روی مردم را کشور 
همسایه یعنی افغانستان عملی کرد . همسایه شرقی کشور ترجیح 
راهی  کمال خان  سد  از  را  آب  مترمکعب  یک میلیارد  می دهد 
گودزره کند تا تبخیر شود، ولی حقابه ایران را نپردازد.میرشکار 
مدیرکل محیط زیست سیستان و بلوچستان در این باره می گوید : 
" 2سد ارغنداب و کجکی در بالادست رودخانه هیرمند قرار دارند 
و در ادامه به بند کمال خان می رسند. بند کمال خان یک خروجی 
دارد که باید آب را به سمت غرب جاری کرده و پس از پر کردن 
تالاب های هامون در ایران، راهی گودزره درون خاک افغانستان 
با  افغانستان  شود. این مسیر تاریخی-طبیعی است، ولی متأسفانه 
دور زدن ایران و بدون درنظر گرفتن موضوعات زیست محیطی 
و حقابه تالاب، آب بند کمال خان را مستقیم به گودزره هدایت 
کرده است. گودزره ۳۰سال آبگیری نشده است و هر آبی در آنجا 
به تلخاب تبدیل شده و از بین می رود. متأسفانه نبود ثبات سیاسی 
مناسب در افغانستان منجر به این تصمیمات شده است. بعد از بند 
کمال خان هم بندهای بزرگ و کوچک زیادی احداث شده و 

آب به زمین های کشاورزی در افغانستان هدایت شده است." حقابه 
ایران از هیرمند، به دادخواست حقوقی ایران از آب رود هیرمند 
در منطقه سیستان اشاره دارد. این رود در گذشته در هر دو کشور 
افغانستان و ایران جاری بوده است. جدایی هرات از خاک ایران 
در سال ۱8۵7 )میلادی(، حقابه را به یکی از مسائل مهم سیاسی، 
اجتماعی و زیست محیطی دو کشور مبدل ساخته است.با وجود 
انعقاد قرارداد حقابه هیرمند، از اواخر دهه ۱۳7۰ )خورشیدی( و 
همزمان با کاهش بارش سالانه و گسترش خشکسالی در سیستان، 
میزان ورودی آب رود هیرمند به دریاچه هامون مرتباً کاهش یافت. 
معاهده حقابه میان افغانستان و ایران مربوط به هیرمند در اسفند 
است.  رسیده  کشور  دو  هر  وزیران  نخست  امضای  به  ماه۱۳۵۱ 
در خرداد ماه۱۳۵2 هر دو مجلس قانون گذاری دو کشور آن را 
تصویب کردند. اسنادی که باید در این رابطه میان دوکشور مبادله 
می شد، به دلیل کودتای 26تیر ماه سردار محمد داوود معطل شد و 
بالاخره در سال ۱۳۵6 این اسناد نیز مبادله شد. مفاد این معاهده تا 
امروز نیز به قوت خود باقی است.حکایت هرمزگان و کرمان دقیقا 
تداعی کننده اتفاقی است که همسایه شرقی بر خلاف قواعد و 
موفقتنامه های بین المللی بر سر سیستان آورده است . طبیعتا این 
وظیفه نمایندگان مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی است 
تصمیم  ندهند خسارت  اجازه  و  شده  عمل  وارد  به سرعت  که 
وزارت نیرو دامن مردم هرمزگان را بگیرد . این وظیفه استاندار و 
متولیان مربوطه است که به جد مقابل چنین اتفاقات شوم ایستادگی 
کنند و نگذارند تبعات اجرای این طرح دامن اقتصاد ، معیشت و 

طبیعت هرمزگان را بگیرد . 
چرا اجازه انتقال آب هلیل به شمال کرمان داده نشد 

اوایل دهه7۰، یعنی حدود ۳۰ سال پیش طرح انتقال آب هلیل رود 
به کرمان در دستورکار دولت وقت قرار گرفت. عملیات اجرایی 
این طرح حدود سال های 86 تا 88 آغاز و مقرر شد تا سال ۱۴۰2 به 
پایان برسد. براساس این طرح، سد شهیدان امیرتیموری )صفارود( 
تلاقی  محل  روی  هلیل رود  آب  ذخیره  برای  محلی  به عنوان 
رودخانه های رابر و رودبر ساخته و قرار شد آب سد پس از پمپاژ 
و گذر از مسیر خطوط لوله انتقال و تونل به تصفیه خانه شهر کرمان 
برسد. انتقال آب از رودخانه هلیل در جنوب استان کرمان  به مناطق 
دارای تنش آبی در شمال این استان  از جمله طرحهایی بود که با 
مخالفت نمایندگان جنوب کرمان تا توقف کامل پروژه پیش رفت 
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی گفت: 
معاون آب و آبفای وزیر نیرو قول توقف کامل انتقال آب جنوب 
کرمان از سرشاخه های هلیل به شمال استان را داد. در نشستی که با 
جوانبخت معاون وزیر نیرو و مدیران کل این معاونت داشتیم توقف 
کامل و بدون قید و شرط انتقال آب از سرشاخه های هلیل به شمال 
استان و تعطیلی کارگاه های بردسیر تایید و صورتجلسه شد. بررسی 
طرح انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود در کنار سایر پروژه های 
انتقال آب بین حوضه ای کشور، در دستور کار تحقیق و تفحص 
مجلس قرار گرفته و به زودی گزارش نهایی آن در صحن مجلس 

قرائت و مورد بحث و بررسی قرار می گیرد. ذبیح الله اعظمی می 
گوید : انتقال آب از سرشاخه های هلیل رود و سد صفارود به شمال 
اکوسیستم،  برهم زننده  غیرکارشناسی،  طرح  یک  کرمان  استان 
و  محیط زیست  مخرب  و  استان  جنوب  کشاورزی  نابودکننده 
افزایش ریزگردها  خشک ونابودکننده جازموریان است و عامل 
در منطقه و حتی کل استان کرمان. بی شک اگر آبی در هلیل رود 
با کاهش آب رود مواجه شویم، کشاورزی و معیشت  یا  نباشد 
مردم جنوب نابود می شود و این به معنای بیکاری، فقر، ناامنی و 
مهاجرت صدها هزار نفر در این منطقه خواهد بود. کشاورزان با 
شعارها و پلاکاردهایی در حمایت از هلیل رود و مخالفت با انتقال 
آن کنار جاده ها و خطوط انتقال آب صف کشیدند، نمایندگان 
نامه نگاری های  و  شفاهی  اعتراضات  مجلس،  در  جنوب کرمان 
خود علیه اجرای طرح را آغاز کردند و کلیپ کوتاهی از اظهارات 
شهید حاج قاسم سلیمانی که انتقال آب را خیانتی به هند کوچک 
ایران عنوان کرده بود، ضمیمه آن کردند و فعالان محیط زیستی 
با طرح به راه  سراسر کشور هم پویش و کارزاری در مخالفت 
انداخته و از طریق طوماری اقدام به جمع آوری رای برای توقف 
طرح کردندمحمد درویش، رئیس کمیته محیط زیست در کرسی 
سلامت اجتماعی یونسکو معتقد است : چون آب هلیل رود در 
حالی قرار است به کرمان منتقل شود، که همین حالا هم در جنوب 
استان یعنی مناطق جیرفت )قطب کشاورزی استان( و جازموریان 
با کمبود منابع آبی مواجهیم. ازسرگیری دوباره طرح نگرانی های 
زیادی بین مردم جنوب استان و فعالان محیط زیست ایجاد و این 
پرسش را مطرح کرده که آیا هیچ راه دیگری برای آباد کردن 
آب  انتقال  پروژه  ندارد؟  وجود  جنوب  کردن  نابود  جز  شمال 
و هم کشاورزی جنوب  تالاب جازموریان  هلیل رود هم حیات 
کرمان و معیشت و اقتصاد صدها هزار نفر را به مخاطره می اندازد و 
پویش آنها در راستای حمایت از هر دو بخش طبیعت و کشاورزی 

و معیشت مردم است.  
نگاه ملی ندارید 

در دهه 6۰بود که طرح انتقال آب از دز به قم و کویر مرکزی 
کردن  ویران  طراحان  کویر،  و  قم  به  دز  آب  انتقال  شد  مطرح 
 : گفتند  کارشناسان  برخی  کنند  می  دنبال  را  ایران  بوم  زیست 
هیچ ضرورتی برای انتقال آب به کویر مرکزی ایران وجود ندارد 
و انتقال آب شیرین از سرچشمه رودها؛ و نه حتی دلتای رودها؛ 
برای خنک کردن کارخانه های پتروشیمی، سیمان، کاشی، فولاد 
و ... غیرکارشناسی و خیانتکارانه است که نتیجه ای جز نابودی 
زیست بوم کشور ندارد. کویر مرکزی ایران جای ایجاد صنایع 
آب بر نیست و این صنایع باید به کنار دریا منتقل شوند.فراموش 
نمی کنم سیدشریف حسینی نماینده اهواز در یک سمینار علمی 
)۱۵اردیبهشت ۱۳۹۴(گفت : در وزارت نیرو قانونی مصوب شد تا 
بر اساس آن 8۰ درصد آب های مورد استفاده شرکت های صنعتی 
از طریق آب های بازیافتی تامین شود، امروز کدام شرکت ها از این 
نوع آب استفاده می کنند؟ معتقدیم که مسئولیت مدیریت آب، باید 
از وزارت نیرو جدا شود و تا این اتفاق نیفتد، همچنان دچار مشکل 
خواهیم بود. به تازگی قرار است برنامه ریزی هایی در زمینه انتقال 
نیرو مانند موضوع  انتقال آب در وزارت  انجام شود.  آب از دز 
انرژی هسته ای کشور، محرمانه دنبال می شود اما ما برای گرفتن 
کوچکترین اطلاعات در این زمینه تلاش می کنیم. اگر مردم و 
مسئولان به فکر کارون نباشند، این رودخانه دچار مرگ تدریجی 
می شود و مرگ تدریجی کارون مرگ تدریجی خوزستان است. 
تا کارون زنده است، خوزستان هم نفس می کشد. این چه مدیریتی 
است که با بروز مشکلات آبی، انتقال آب از مناطق دیگر را اولین 
راه حل می دانند و ما معتقدیم تصمیم گیرندگان در وزارت نیرو 

نگاهشان ملی نیست بلکه منطقه ای است.
آبادی کرمان به قیمت نابودی جنوب هرمزگان 

آقایان مسئول جلوی ضرر را هروقت بگیرید منفعت است.تنش 
آبی در منوجان و نودژ و برخی شهرهای جنوبی کرمان قرار است 
از طریق آب رودخانه کندر مرتفع گردد . این اتفاق به معنای پایان 
سرچشمه رودهای رودان تلقی می شود . سدی که در پایین دست 
رودخانه کندر احداث گردید سالهاست میزان آب رودخانه آب 
نما )رودجغین و رودان( را کاهش داده است . و اجرای عملیات 
آبرسانی به نودژ و منوجان از طریق رودخانه کندر هم موجب از 
دست رفتن محیط زیست کندر و هم بروز چالش های زیست 
برای  باید  آیا   . هرمزگان خواهد شد  مناطق جنوبی  در  محیطی 

آبادی کرمان ،جنوب هرمزگان نابود شود . این منطقی نیست . 

انتقال آب از رودخانه کندر:انتقال آب از رودخانه کندر:
 فـاجعـه ای در سکـوت  فـاجعـه ای در سکـوت 
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از هفته اول رقابت های لیگ دسته دوم فوتبال کشور، دو تیم فوتبال 
سپیدرود رشت و شهرداری بندرعباس در ورزشگاه شهید عضدی 
رشت به مصاف یکدیگر رفتند که این بازی در پایان با نتیجه مساوی 
یک = یک به پایان رسید. در این بازی میلاد پورقلی، امید قربانی، 
پویا عزیزپور، صادق صادقی، محمدرضا داوری )حسین قرع داغی(، 
پیام ملکیان، احمدنور نعیمی )معین تقوی(، میلاد کرمانی مقام، میلاد 
پورصف شکن )عرفان شمخانی(، نیما پاکدل و رضا عاشوری )علی 
امیررضا  قاری زاده،  رفتند.محمد  میدان  به  سپیدرود  برای  پرویزی( 
پورقاسمی،  امیرحسین  فراهانی علوی،  نمازی )رضا موسوی(، علی 
احمد  اردکانی،  افخمی  علی  رمضانی(،  )جواد  هدایتیان  مهرداد 
بهاروند، یاسر رحیمی نژاد، میلاد صادقی، علیرضا سلیم پور و مجید 
جلالی فر برای شهرداری بندرعباس بازی کردند.در این بازی که با 
حضور حدود سه هزار هوادار مشتاق سپیدرود رشت برگزار شد، تیم 
سپیدرود رشت موقعیت های گلزنی بسیاری داشت که متأسفانه از آنها 
به خوبی استفاده نکرد و به تساوی خانگی رضایت داد.شایان ذکر 
است که نیما پاکدل در دقیقه ۴8 برای سپیدرود و امیرحسین پورقاسمی 
در دقیقه 68 برای شهرداری بندرعباس گلزنی کردند.این رقابت ها با 

حضور 28 تیم در دو گروه و سه نماینده از هرمزگان برگزار می شود.

میزبانی  به  نفت  وزارت  المپیاد  تر  پایین  و  ۱7سال  دختران 
شد.در  برگزار  آباد  محمود  شهر  در  ایران  گاز  ملی  شرکت 
این مسابقات تیم های شرکت کننده در این دوره از مسابقات  
تیم نفت الف ، تیم نفت ب ، پخش و پالایش الف ، پخش 
و پالایش ب ، پتروشیمی و شرکت ملی گاز حضور داشتند 
تیمی  بخش  در  بندرعباس  نفت  پالایش  تیم  پایان  در  که 
دختران  شد.برای   پیکارها  این  سوم  عنوان  کسب  به  موفق 
شرکت پالایش نفت بندرعباس در ماده زمینی ، آوارحمانیان 
نگار  و  طاهری  گرفتند.پارمیس  طلا   مدال  قائدی  ستایش  و 
جعفی مدال نقره، آرشیدا حفیظی و روژینا روحانیان مدال برنز 
ستایش  و  آوا رحمانیان   ، ماده خرک  از آن خود کردند.در 
نقره کسب کرد  مدال  زاده  قائدی  طلایی شدند.سدنا کریم 
گردن  به  برنز  مدال  روحانیان  روژینا  و  طاهری  پارمیس  و 
نفت  پالایش  دختران  ژیمناستیک  تیم  آویختند.سرمربی 

بودند. محسنی  فهیمه  سرپرست  و  مالکی  سمیه  بندرعباس 

استان  نماینده  فین  آباد  مهدی  روستای  آقایان  فوتبال  مینی  تیم 
هرمزگان عنوان قهرمانی مسابقات جام پرچم کشور را کسب کرد.

عشایری  روستایی  ورزش  هیئت  رئیس  ای  خواجه  مهدی 
مینی  تیم  گفت:   هرمزگان  محلی  بومی  های  بازی  و 
جام  مسابقات  در  فین  آباد  مهدی  روستای  آقایان  فوتبال 
تیم  شد  موفق  فینال  بازی  در  برگزار  تهران  در  که  پرچم 
ببرد.  سر  بالای  را  قهرمانی  جام  و  دهد  شکست  را  خوزستان 

مهدی  روستای  آقایان  فوتبال  مینی  تیم  داشت:  بیان  وی 
احمد،  بویر  و  کهکیلویه  لرستان،  های  تیم  با  فین  آباد 
موفق  و  کرد  بازی  رضوی  خراسان  و  شرقی  آذربایجان 

یابد. راه  فینال  به  و  دهد  شکست  را  ها  تیم  این  شد 
و  عشایری  روستایی  ورزش  هیئت  رئیس  خواجه  مهدی 
فوتسال  مینی  تیم  گفت:  هرمزگان  محلی  بومی  های  بازی 
در  مقابل خوزستان  در  فینال  بازی  در  فین  آباد  روستای مهدی 
به  و  داد   شکست  را  خود  خوزستانی  حریف  پنالتی   ضربات 

شد. شناخته  پرچم  جام  مسابقات  دوره  اولین  قهرمان  عنوان 

بازدیدهای سرزده مدیرکل ورزش هرمزگان از پروژه های در دست اجرا بازدیدهای سرزده مدیرکل ورزش هرمزگان از پروژه های در دست اجرا 

سکوی  بر  بندرعباس  نفت  پالایش 
ایستاد سوم 

مهدی آباد فین بر سکوی قهرمانی ایستاد

شهرداری  ارزشمند  تساوی 
رشت رود  سپید  برابر  بندرعباس 

مظفر خادمی نسب مدیرکل ورزش و جوانان استان 
با حضور در شهرستان بندرخمیر  به صورت سرزده 
از پروژه ها و اماکن ورزشی این شهرستان به ویژه 

پروژه های ورزشی در حال احداث بازدید نمود. 
محل  در  حضور  با  نسب  خادمی  مهری  مظفر 
احداث پروژه  چمن طبیعی زمین فوتبال روستای 
کشار بالا از سیستم آبیاری و منبع تامین آب این 
در  چمن  کاشت  شروع  دستور  و  بازدید  پروژه 
زمین فوتبال مذکور را صادر کرد. در ادامه بازدید 
های ، مدیرکل ورزش و جوانان و هیئت همراه از 
پروژه های در دست احداث شهرستان بندر خمیر، 
از پروژه  چمن مصنوعی فوتسال روستای انگوران 
پیمانکار  بازدید که  این  به عمل آمد. در  بازدید 
زیرسازی این پروژه نیز حضور داشت مدیر کل 
ورزش  وجوانان استان با تماس با  پیمانکار چمن 
چمن  این  نصب  در  تسریع  خواستار  مصنوعی 
مصنوعی شد.خادمی نسب  به همراه یونس برهم 
رئیس اداره ورزش و جوانان شهرستان  بندر خمیر 
و همچنین  مهدی مسیحی مدیر دفتر فنی اداره کل 
و ناظر پروژه های شهرستان بندرخمیر  با حضور 
از  چمردان  کشار  ورزشی  مجموعه  در  سرزده 

پروژه های نیمه تمام و چمن مصنوعی این روستا 
جوانان  و  ورزش  مدیرکل  کرد.همچنین  بازدید 
استان هرمزگان در  آخرین بازدید خود از پروژه 
های ورزشی  شهرستان بندر خمیر با حضور در 
اعضای  و  شهردار  با  دیدار  ضمن  بندرپل  شهر 

شهر  این  ورزشی  مجموعه  از  اسلامی،  شورای 
تماشاگر  سکوی  احداث  نمود.پروژه  بازدید 
میلیون  بر 8۰۰  بالغ  اعتباری  با  بندرپل  ورزشگاه 
این  است.در  شده  آغاز  ملی  اعتبارات  از  تومان 
بازدید که پیمانکار و مسئولین دفتر فنی نیز حضور 

پروژه  اجرایی  عملیات  احداث  آغاز  داشتند 
سکوی تماشاگر ورزشگاه بندرپل اعلام و مقرر 
را  پروژه  این  اجرایی  عملیات  پیمانکار  که  شد 

آغاز نماید.
بهره برداری از سالن چند منظوره 

ورزشی گیاهدان در هفته تربیت بدنی 
های  بازدید  از  پس  نسب  خادمی  مهری  مظفر 
بخش  روستای  ورزشی  های  پروزه  از  سرزده 
مرکزی بندرعباس و شهرستان بندرخمیر به قشم 
حال  در  ورزشی  منظوره  چند  سالن  از  و  رفت 
ساخت روستای گیاهدان بازدید به عمل آورد.

بر  نظارت  فنی و  بازدید که رئیس دفتر  این  در 
حضور  هم  پروژه  پیمانکار  و  ورزشی  اماکن 
بر  هرمزگان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل  داشت 
اتمام پروژه طی دو هفته آینده تاکید کرد.مظفر 
و جوانان  مدیرکل ورزش  نسب  مهری خادمی 
داد  وعده   ورزشی  پروژه  این  از  بازدید  از  پس 
سالن ورزشی که پیشرفت ۹7 درصدی هم دارد 
در هفته تربیت بدنی و ورزش یا همزمان با سفر 
ریاست جمهوری به استان هرمزگان افتتاح و مورد 

بهره برداری برداری قرار گیرد.

اجرای طرح هر فرهنگسرا ، یک حقوقدان  با همکاری بسیج حقوقدانان

ستاره انقلاب میزبان را با شکست بدرقه کرد

ثبت سی و ششمین رکورد جهانی ایمارو توسط ورزشکار مینابی 

سازمان،   رئیس  جهانداری  رسول  حضور  با 
استان،  حقوقدانان  بسیج  رئیس  ترابی  محمد 
اجتماعی  فرهنگی  معاون  عاشوری  مسلم 
عمومی  روابط  مدیر  مریدی  احمد   ، سازمان 
سازمان نشست هم اندیشی سازمان  فرهنگی 
با  بندرعباس  شهرداری  ورزشی  اجتماعی 
همکاری  جهت  استان  دانان  حقوق  بسیج 
فرهنگسرا  »هر  طرح  اجرای  و  مشترک  های 
به  پاسخگویی  هدف  با  حقوقدان«  یک   ،
برگزار شد.  سوالات حقوقی و قضایی مردم 
فرهنگی  سازمان  رئیس  جهانداری  رسول 
در  بندرعباس  شهرداری  ورزشی  اجتماعی 
جنایات  کردن  محکوم  ضمن  نشست  این 
رژیم صهیونیستی در غزه و تشکر از حضور و 
همکاری سازمان بسیج حقوقدانان گفت: هر 

کجا تفکر بسیجی به کار گرفته شد، اقدامات 
است  بوده  هدفمند  و  صحیح  حرکت ها  و 
جامعه  یک  حقوقدان  بسیج  داشت:  اظهار 
سازمان  ظرفیت  از  توان  می  و  است  بزرگ 
فرهنگسراها  در  حضور  با  حقوقدانان  بسیج 
و  حقوقی  مشکلات  حل  در  مشاوره  جهت 

قضایی، مردم را  بهره مند ساخت و به همین 
منظور بستر لازم را فراهم خواهیم کرد تا در 
مشاورانی  با  فرهنگسراها  در  هفته  هر  دوشنبه 
به  نمود  خواهند  مستقر  حقوقدانان  بسیج  که 
داده  پاسخ  مردم  قضایی  و  حقوقی  سوالات 
شود.در ادامه این نشست  محمد ترابی رئیس 

محکوم  ضمن  نیز  استان  حقوقدانان  بسیج 
صهیونیستی  غاصب  رژیم  جنایات  نمودن 
حقوقدانان  بسیج  در  ما  اهداف  کرد:  عنوان 
لذا  است.  اجتماعی  های  آسیب  کاهش 
بسیج  در  تخصصی  طور  به  که  عواملی 
فنی  با مشاوره های  دارند  حقوقدانان حضور 
خود می توانند مسائل و مشکلات مردم را در 
حوزه حقوقی و قضایی مرتفع سازند.وی در 
پایان  گفت: طبق درخواست سازمان فرهنگی 
در  بندرعباس  شهرداری  ورزشی  اجتماعی 
با  فرهنگسراها  در  هفته  هر  دوشنبه  روزهای 
حضور قضات و وکلا مشاوره های لازم را به 
مردم خواهیم داد تا هنگام مراجعه به دستگاه 
قضا با آگاهی بیشتر پرونده خود را به سرانجام 

برسانند.

تیم ستاره انقلاب رودان که در دو هفته اول 
هفته  در  بود،  چشیده  را  شکست  تلخ  طعم 

سوم تیم ثامن کردر میناب را شکست داد.
استان  فوتبال  برتر  لیگ  سوم  هفته  در 
انقلاب  ستاره  با  کردر  ثامن  هرمزگان، 
وحدت  با  اتحاد روستایی  رودان، 
منتخب  زاهد  با  تیاب  فانوس  گورزانگ، 
سازی  شناور  با   دوکا  برکه  جنوب  چاهو ، 
عالمین  با   کوخرد  طوفان  قشم،  پشت  پی 
دمیلو و جبل بر شهرو با گازال جناح مقابل 

هم صف ارایی کردند. 
تیم ستاره انقلاب رودان که در دو هفته اول 
را چشیده، در هفته سوم  تلخ شکست  طعم 

بازی  بود.این  میناب  ثامن کردر  تیم  مهمان 
برگزار  میناب  شهرداری  فوتبال  زمین  در 

گردید.
و  برنامه تر  با  دیدار  این  در  رودان  نماینده   

هماهنگ تر از میزبان بازی را اداره کرد. 
نزدیک  پایانی  دقایق  به  بازی  اول  نیمه 
دقیقه  در  زاده  حسین  امین  که  بود  شده 
این  و  انداخت  پیش  را  انقلاب  ۳8ستاره 
نیمه  شد.در  حفظ  اول  نیمه  تاپایان  نتیجه 
که  ای  ذخیره  بازیکن  زارعی  میلاد  دوم 
دوم  7۹گل  دقیقه  در  بود  شده  زمین  وارد 
اولین سه  و   ثمر رساند  به  را  انقلاب  ستاره 
کرد. دشت  حریف  درخانه  را  امتیازش 

رودان  انقلاب  ستاره  تیم  در  است  گفتنی 
میثم  بان(  )دروازه  پور  احمدی  مهرزاد 
علیرضا  فلاحت،  حمیدرضا  دوست،  امام 
معلمی  محمد  حیدرنسب،  مهدی  محمدی، 
پور، مصطفی فرجاد، احسان دهقانی، میلاد 
اصغر  علی  و  زاده  حسین  امین  رنجبری، 
بازی  اصلی  بازیکنان  عنوان  به  جداوی 
راآغاز کرده  وجواد کمالی، میلاد زارعی، 
محمد  و  ضیغمی  یاسر  غلامشاهی،  رحیم 
جواد دهقانی ۵تعویضی محمد رضا فلاحت 
شدند. اصلی  نفرات  جایگزین  که  بودند 

فانوس  شرق  گروه  دیدارهای  سایر  در 
بر  یک  نخست  نیمه  پایان  تا  که  بندرتیاب 

بود  از مهمان خود زاهد چاهو  عقب  صفر 
تا  پیروز شد  بر یک  نود دقیقه دو  پایان  در 
قرار  گروه  این  جدول  درصدر  ۹امتیاز  با 
گل   یک  با  جاسک  روستایی  اتحاد  گیرد. 

تیم  وحدت گورزانگ را شکست داد.
برکه  جنوب   ، غرب  گروه  دیدارهای  در 
با  را  قشم  پشت  پی  تیم  یک  بر  سه  دوکا 
یک  در  برشهرو  کرد .جبل  بدرقه  شکست 
دیدار پر گل چهار بار دروازه گازال جناح 
را باز کرد و تنها گل گازال فقط فاصله گل 
بازیکنان  تلاش   . کرد  کم  را  خورده  های 
نتیجه   با  دمیلو هم  عالمین  و  طوفان کوخرد 

دو بر دو به تساوی انجامید.

رئیس اداره ورزش و جوانان میناب گفت : سی و 
ششمین رکورد حرکت نگه داشتن توپ هندبال 
شماره 2 بر روی پیشانی در حالت رکاب زدن 
دو چرخه ثابت توسط آرش احمدی طیفکانی 

در شهرستان میناب برگزار شد.حسن رفعتی در 
حاشیه این رویداد ورزشی اظهار داشت: آرش 
احمدی طیفکانی توانست این چالش مهم جهانی 
را در سالن بدنسازی دالفیت شهرک المهدی و 

حرکت نگه داشتن توپ هندبال شماره 2 بر روی 
پیشانی در حالت رکاب زدن دو چرخه ثابت در 
مدت زمان ۵۰ دقیقه در کنفدراسیون چند جانبه 
ی ثبت رکورد های جهانی اینارو به ثبت برساند.

رسمی  های  نماینده  مراسم  این  در  افزود:  وی 
های  رکورد  ثبت  ی  جانبه  چند  کنفدراسیون 
جهانی اینارو و آقایان بنیامین زاهدی و اسماعیل 

احمدی حضور داشتند.
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دانش آموزان دبستان شهید شهبازی سرگز حاجی آباد ،درگیر مشکلات :دانش آموزان دبستان شهید شهبازی سرگز حاجی آباد ،درگیر مشکلات :

تحصیل در مدرسه بدون امکاناتتحصیل در مدرسه بدون امکانات
نجمه  شمس الدینی  : بیش از ۹۰دانش آموز دبستان شهید بهبود شهبازی 
سرگز در شهرستان حاجی اباد هرمزگان علیرغم گذشت قریب به سه هفته 
از آغاز سال تحصیلی ۱۴۰2-۴۰۳همچنان با کمترین امکانات در فضای 
آموزشیی درس می خوانند که با مشکلات عدیده از جمله کمبود معلم 
تا نبود امکانات آموزشی ،سرمایشی ، گرمایشی و بهداشتی و...روبروست 
بررسی  برای   . است  نشده  واحد آموزشی  این  مهر مشمول  پروژه  .انگار 
موضوع  به سراغ اولیا دانش آموزان دبستان شهید بهبود شهبازی ،رئیس 
شورای اسلامی شهر و مسئول نمایندگی آموزش و پرورش سرگز رفته تا 
مسایل و مشکلات  مورد تحلیل و بررسی قرار گیرد . امید که متولیان تعلیم و 
تربیت نسبت به تأمین خواسته های بحق دانش آموزان این منطقه اقدام نمایند 
. حمیدرضا شهبازی ولی دانش آموز پایه چهارم دبستان شهید بهبود شهبازی 
در گفتگو با خبرنگار ایلنا گفت : شخصا در دبستان فرزندم حاضر شدم 
وشرایط آموزشگاه را برای تحصیل مهیا ندیدم . دبستانی با بیش از ۹۰دانش 
آموز در گرمای هرمزگان بدون کولر و امکانات سرمایشی فعالیت دارد . 
درحالی که دانش آموزان باید بدون دغدغه یادگیری شان تقویت شود ، 
گرما این اجازه را به آنها نمی دهد .  این ولی دانش آموز  افزود : متاسفانه 
محوطه سازی مناسبی صورت نگرفته و همین امر موجب شده محیط مدرسه 
بسیار نامنظم و بهم ریخته باشد و ازطرفی سلامت دانش آموزان درخطر 
است .محوطه سازی  مناسب هم از ورود گرد و خاک  به کلاسها و دفتر 
مدرسه و هم از آسیب دیدگی دانش آموزان جلوگیری می کند . شهبازی 
با انتقاد از کمبود معلم در این واحد آموزشی خاطر نشان کرد : با گذشت  
دوهفته ازآغاز سال تحصیلی  پایه چهارم آموزگار ندارند و معمولا معلمان 
پایه های دیگر بصورت موقت کلاس را اداره می کنند . با این وضعیت 
شهبازی  بهبود  شهید  دبستان  وی  نداریم  فرزندانمان  موفقیت  به  امیدی 
را محروم ترین دبستان هرمزگان خطاب کرد و گفت : در کدام دبستان 
استان دیده اید که نزدیک به صد دانش آموز نه امکانات سرمایشی داشته 
باشند نه از تجهیزات گرمایشی بهره برند ، مدرسه  آبسردکن ندارد ، سیستم 
برق آن معیوب است .خدای ناکرده اگر دانش آموزی دچار برق گرفتگی 
پرورش مشکلات  و  مدیر آموزش  به  ما  ؟  پاسخگوست  شود چه کسی 
مدرسه را منعکس کرده ایم اما با گذشت بیش از دوهفته درحالیکه وارد 
سومین هفته مهر می شویم هیچ ترتیب اثری داده نشده است . حمیدرضا 
شهبازی حضور دانش آموزان مقطع بالاتر در این آموزشگاه را نامناسب 
خواند و افزود : تعداد یک کلاس درس مدرسه متوسطه دوره اول در این 
آموزشگاهتحصیل می کنند . اگر آموزش و پرورش صلاح میدانست  که 
اینگونه عمل شود چرا هر مقطع را بصورت مجزا تعلیم و تربیت می دهد 
. طبعا یک دانش آموز مقطع متوسطه با یک دانش آموز پایه اول دبستان 
هیچ سخنیتی ندارد .باید جلوی آسیب ها را گرفت نه اینکه با تصمیمات 
غیر منطقی به افزایش آسیب ها کمک کرد . او از واگذاری مدرسه به یک 
گروه غیر دولتی انتقاد کرد و اظهار داشت : من نمیدانم چرا باید آموزشگاه 
در اختیار یک عده که هیچ ارتباطی با آموزش و پرورش ندارند ، قرار داده 
شود . بهرحال مسئولین باید عواقب این تصمیمات را بپذیرند . آنها باید قبل از 
شروع سال تحصیلی امکانات و تجهیزات را مهیا می کردند نه اینکه علیرغم 
نزدیک شدن به پایان مهرماه هنوز دانش آموزان در مدرسه ای فاقد هر گونه 
امکانات درس بخوانند . یا معلم نداشته باشند . شما را به خدا به فکر بچه های 

مناطق محروم باشید . 
محصل بی معلم یعنی کودک بی سرپرست  

خانم مریدی ولی دو دانش آموز که یکی در پایه اول و دیگری در پایه 
چهارم تحصیل می کند هم این وضعیت را بسیار اسف بار خواند و گفت 
: با مدیر مدرسه و نماینده آموزش و پرورش مشکلات و مسایل را مطرح 
کرده ایم . بهرحال آنها هم می گویند پیگیری می کنند اما کی این پیگیریها 
به نتیجه می رسد؟ وی افزود : روز شنبه هفته گذشته شخصا به مدرسه مراجعه 
کردم پسرم که کلاس چهارم هست معلم نداشت .کلاسها ،صندلی ها ، میز 
معلم پر از خاک و محوطه واقعا نامناسب است . مریدی تصریح کرد : این 
مدرسه قدیمی است و نیاز به مرمت و تعمیر دارد ، بخشی از فضا که قرار بوده 
خانه سرایدار شود ، بصورت نیمه کاره رها شده محیط پر از مصالح ، آهن 
و میلگرد است که سالهاست رها شده که باید فکری به حال این وضعیت 
می شد . بچه های دبستانی شیطنت خاصی دارند باید محیط را امن کرد نه 
اینکه خدای ناکرده آسیب ببینند . او اضافه کرد : نبود امکانات در آموزشگاه 
فرصت  تحصیل بدون دغدغه دانش آموزان را از بین می برد . ولی سخت 
تر از نبود امکانات ، کمبود معلم است . فرزند کلاس چهارمی من از همان 
ابتدا این مشکل دامن گیرش شده .دوسال کرونا مانع حضور او در مدرسه 
شد ، و امسال هم نبود معلم موجب عقب ماندگیش می شود . مدیر یا معلم 
پایه دیگر به امورات مدرسه و کلاسشان برسند یا پایه چهارم را اداره کنند . 
این بچه ها با این وضعیت چگونه تعلیم می بینند . ؟ من از فرماندار ، رئیس 

آموزش و پرورش و مسئولان خواهش می کنم به داد فرزندان ما برسید . 
برای رفع کمبود معلم سهمیه اختصاصی بدهند 

مسعود شهبازی رئیس شورای اسلامی شهر سرگز احمدی در تشریح روند 
جابجایی دانش آموزان از آموزشگاه قبلی به این واحد آموزشی گفت : قبل 
از این دانش آموزان مقطع ابتدایی مختلط بودند که بنا به درخواست جمع 
کثیری از اولیا و البته مسئولین شهرستان حاجی آباد دبستان مذکور تفکیک 
شد و در دوشیفت مجزا تحصیل می کردند اما بدلیل برخورد با غروب 
آفتاب و نگرانی از تاریکی شب تصمیم گرفته شد شیفت پسران به این واحد 
آموزشی  منتقل شوند .رئیس شورای اسلامی شهر سرگز احمدی افزود 
: ما از سال گذشته پیگیری های مجدانه برای تأمین امکانات و تجهیزات 
آموزشی و سرمایشی ، گرمایشی و رفع نواقص موجود را در دستور کار 
قرار دادیم . متاسفانه علیرغم وعده های مسئولین درتأمین امکانات با مشکل 
روبه رو شدیم . در واقع خلف وعده موجب بروز این مشکل شده است . و 
ما هم خواسته اولیا را بحق می دانیم . از مهر تا پایان آبان ماه گرما را داریم 
و کلاسها نیاز به کولر دارند . از آذرماه تا اسفندماه هم سرمای خشک و 
سوزان موجب می شود که بفکر تأمین سیستم گرمایشی باشیم . شهبازی 
با اشاره به کمبود معلم اظهارکرد : انگار قانون به نفع مسئولان است به ما 
می گویند چون نرم تشکیل کلاس ۱7نفر است ما نمی توانیم معلم به این 
کلاس اختصاص دهیم .این درحالی است که همین قانون کلیدی ترین 
وظیفه دستگاه تعلیم و تربیت را آموزش فرزندان کشور اعلام کرده است . 
وقتی به ما می رسد صحبت از نرم می کنند ولی وقتی بحث عمل به وظایف 
آنهاست از اجرای قانون طفره می روند . تاوان کمبود معلم را چرا باید دانش 
آموزان مناطق محروم بدهند ؟ آیا واقعا در شهرهای تهران ، اصفهان ، فارس 
و بندرعباس دانش آموزان با این شرایط تحصیل می کنند ؟ چون فرزندان 
ما در مناطق محروم به دنیا آمده اند باید تاوان آن را بپردازند یا اینکه عدالت 
آموزشی حکم می کند همه دانش آموزان از امکانات یکسان برخوردار 
باشند ؟  وی با اشاره به کمبود معلم در این واحد آموزشی تصریح کرد : در 
این مدرسه پایه چهارم ۱2نفر و پایه پنجم هم ۱2نفر هستند . مسئولان معتقدند 
نرم تشکیل کلاس ۱7نفر است .گناه ما کمبود ۵دانش آموز در پایه چهارم 
است . این اشکال در مدیریت مسایل است . ما سالهاست در این منطقه 
زندگی می کنیم ، با فرهنگ و آداب این مردم آشنا هستیم .افراد غیربومی 
را به آموزش و پرورش تزریق می کنند بعد از یکسال کار به مدد بند پ 
انتقالش می دهند .در نتیجه دود این اقدام به چشم دانش آموزان و فرزندان 
ما می رود . چرا وزارت آموزش و پرورش برای هر منطقه از بومیان نیرو 
جذب نمی کند ؟ آموزش و پرورش مطابق نیاز سهمیه بومی بدهد درنتیجه 
کمبودی هم نخواهد داشت . رئیس شورای اسلامی شهر سرگز احمدی در 
پایان از متولیان آموزش و پرورش خواست نگاه عادلانه تری نسبت به توزیع 
امکانات ، تجهیزات ، نیروی انسانی و حمایت های مالی از مدارس خصوصا 

مدارس روستایی داشته باشند . 
دبستان شهید بهبود شهبازی استحکام لازم را دارد 

مسئول نمایندگی آموزش و پرورش سرگز احمدی در گفتگو با خبرنگار 
ایلنا به خواست های اولیا دبستان شهید بهبود شهبازی پاسخ داد و گفت 
: واحد آموزشی که مورد استفاده دانش آموزان قرار گرفته ،چند سالی 
بلا استفاده بود . بهر حال  با این اقدام یک فضای ساختمانی که مستحکم 
هم هست به چرخه فعالیت بازگردانده شده است . من از بابت استحکام 
ساختمان اطمینان می دهم اما این فضای ساختمانی نیازمند تعمیرات هست 
.ایزوگام سقف ، رنگ آمیزی کلاسها ، تعویض سیم کشی ساختمان ، کولر 
)6دستگاه ( و بخاری )6دستگاه ( از نیازهای مهمی است که باید تأمین شود 
. محمد حیدری افزود : تفکیک دانش آموزان پسر و دختر خواست مکرر 
اولیا بود و این اقدام با حمایت مدیران شهرستان حاجی آباد و تأکیدات 
آنها عملی گردید حالا که این خواسته شان محقق شده است از کمبودها 
ابراز نگرانی می کنند . البته باید امکانات فراهم شود و پیگیری های لازم 

اولیا ، همراهی  با مشارکت  امیدواریم   . ادامه دارد  انجام شده و همچنان 
خیرین ، حمایت مسئولین این کمبودها مرتفع گردد . حیدری در خصوص 
کمبود معلم اظهار داشت : براساس جمعیت آموزشگاه ،آموزش و پرورش 
برای دبستان شهید بهبود شهبازی ۵کلاس را تعریف کرد و پایه چهارم و 
پنجم با یک معلم اداره می شود در این آموزشگاه بیش از ۹۰دانش آموز 
داریم اما سه کلاس آن زیر نرم قرار دارند .بهرحال نمی شد پایه های اول 
و دوم را ادغام کرد اما بهترین تصمیم این بود که پایه چهارم و پنجم در 
یکدیگر ادغام گردند . وی در خصوص اختصاص یک کلاس به دانش 
آموزان متوسطه اول دبیرستان انقلاب خاطر نشان کرد : واحدهای آموزشی 
شهید شهبازی و انقلاب همجوار هستند .درخواست هم برای ایجاد مدرسه 
شبانه روزی داده شده است . اما کمبود کلاس و البته وجود یک کلاس 
اضافی در دبستان موجب شده که دربی را بین دو مدرسه ایجاد کنیم و 
دانش آموزان بهمراه دبیر از این کلاس استفاده می کنند و زنگ تفریح در 
محیط آموزشی دبستان حضور ندارند و بلافاصله وارد مدرسه انقلاب می 
شوند . پس کاملا موارد در نظر گرفته شده و مشکلی از این بابت وجود 
ندارد . حیدری در خصوص اجاره دادن واحد آموزشی به یک گروه غیر 
انتفاعی گفت : یک انجمن شناخته شده که اعضای آن بعضا اولیا همین 
دانش آموزان هم هستند ، از زمانی که این فضا بلا استفاده بود با هماهنگی 
های لازم و اخذ مجوز در ساعات غیر آموزشی عمدتا بعد از غروب آفتاب 
برای برگزاری کلاسها و نشست هایی که دارند ،از آن استفاده می کنند . 
نگهداری از این ساختمان ، تمیزکاری و نظافت ، همکاری در رفع اشکالات 
ساختمان توسط همین انجمن صورت می گیرد . و آموزش و پرورش هم 
ریالی بابت اجاره بها از اینها اخذ نکرده است . من اعتقاد دارم عمده مسئله 
ای که موجب طرح این مسایل شده اینست که این واحد آموزشی با منازل 
برخی اولیا فاصله ای حداکثر تا یک کیلومتر دارد .هرچند برخی مسایل و 

مشکلات باید مرتفع شود . 
مسئول کیست  

تجهیز  و  توسعه  و  نوسازی  سازمان  تأسیس  2قانون  )د(ماده  بند  مطابق 
مدارس کشورمصوب 28اردیبهشت ۱۳۵۴مجلس شورای ملی  " احداث 
بنای مدارس و توسعه و ترمیم و نوسازی مدارس موجود"وظیفه سازمان 
نوسازی مدارس است . اما سال ۱۳۹۳بود که مرتضی رئیسی رئیس وقت 
سازمان نوسازی مدارس در نشست خبری شانزدهمین جشنواره خیرین 
بحثی  آموزشی  فضاهای  از  فنی  نگهداری  موضوع   : سازگفت  مدرسه 
در  تجهیزات  و  ساختمان  نگهداری  برای  است.  مانده  مغفول  که  است 
اختیار آموزش و پرورش متولی خاصی وجود ندارد و هر پروژه ای که 
در کشور به بهره برداری می رسد کار نگهداری آن را خود آن دستگاه 
باید انجام دهد که تحقق این موضوع در آموزش و پرورش نیاز به ساختار، 
تشکیلات و منابع است. در خوشبینانه ترین حالت 7 درصد اعتبارات استانی 
در بحث تعمیر و نگهداری مصوب می شود باید فکری در زمینه نگهداری 
و  کنترل  صرف  عمرانی  اعتبارات  از  بخشی  و  کرد  آموزشی  فضاهای 
نگهداری مدارس شود.…مرداد ماه ۱۴۰2 حمیدرضا خان محمدی رئیس 
این  : واقعیت  سازمان نوسازی، توسعه و تجهیزات مدارس کشورگفت 
است که سازمان نوسازی و تجهیز مدارس بهره بردار نیست؛ ما جزئی از 
آموزش و پرورش هستیم و از نظر ساختاری وزارت آموزش و پرورش 
متولی نگهداری، حفظ، تعمیر و بهسازی مدارس است.…پس آموزش و 
پرورش مکلف به نگهداری و انجام هزینه تعمیر و تجهیز مدارس دایر می 
باشد . کارشناس گروه آموزش و پرورش و فنی و حرفه ای دفتر مطالعات 
آموزش و فرهنگ مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در تحلیلی 
اعتبارات آموزش و پرورش در قانون بودجه سال ۱۴۰2 کل کشوررا مورد 
بررسی قرار داد و نوشت : مطالعه قانون بودجه ۱۴۰2 کل کشور که در 
جلسه علنی مورخ ۱۴۰۱/۱2/2۴ مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید.

نشان میدهد که اعتبارات وزارت آموزش و پرورش بدون احتساب ردیف 

اعمال نشده )جدول شماره ۹قانون بودجه (2۳8هزارمیلیارد  های متفرقه 
تومان است .بر اساس جزء »۳« بند »ک« تبصره »۱«قانون بودجه ۵درصد 
از محل اعطای درآمدهای حاصل از فروش مواد اولیه قیر )وکیوم باتوم( از 
محل تحول نفت خام به وزارت آموزش و پرورش برای نوسازی مدارس 
و فضاهای آموزشی و فرهنگی، بند »د« تبصره »۵«قانون اجازه انتشار اوراق 
توسط شهرداری ها و کمک به سرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان ، 
بند »س« تبصره »۹«پرداخت سرانه دانش آموزی ، اختصاص یافته است بر 
اساس شماره طبقه بندی  ۳8-۵۳۰۰۰۰مبلغ ۴۰۰میلیارد تومان برای بازسازی 
و نوسازی فضاهای آموزشی، پرورشی و ورزشی از محل حساب ذخیره 
ارزی، مبلغ 82۰میلیارد تومان  جهت توسعه عدالت آموزشی، نوسازی و 
وصول  روستایی-موضوع  مدارس  برای  تجهیزات  خرید  و  مقاوم سازی 
اجرایی  ستاد  و  مسلح  نیروهای  زیرمجموعه  اقتصادی  بنگاه های  مالیات 
تنظیم  قانون  به  مواد  برخی  الحاق  قانون   )78( ماده   - )ره(  امام  فرمان 
بخشی از مقررات مالی دولت)2(و مبلغ ۱۱۴۰میلیارد تومان به منظور  هم 
بهسازی و نوسازی فضاهای آموزشی وزارت آموزش و پرورش در قانون 
بودجه درنظر گرفته شده است . اینکه این اعتبارات درست و در راستای 
شفاف  ،نیازمند  گذاشته  آ.پ  وزارت  برعهده  بودجه  قانون  که  تکلیفی 
سازی است .سهم هرمزگان از این  رقم چقدر است ؟ آموزش و پرورش 
استان هرمزگان چقدر از اعتبارات بهسازی و توسعه عدالت آموزشی را به 
تعمیرات ،تجهیزات مدارس دایر اختصاص می دهد؟ از جمله سئوالاتی 
است که افکار عمومی می خواهند بدانند .  درحالیکه ۴میلیارد تومان به 
مدرسه ماندگار البرز تهران و ۳۰میلیارد تومان به ساماندهی مزار شهدای 
گمنام،۱۰میلیارد تومان به دانشگاه شهید رجایی رشت که هنوز احداث 
امکانات   و  فضا  از  که  هستند  مدارسی  وهنوز  یابد  می  اختصاص  نشده 
آموزشی استاندارد بهره مند نیستند  ، جای بسی شگفتی است . آیا دبستان 
شهید بهبود شهبازی سرگز و دهها مدرسه شبیه آن در سراسر استان سهمی 
از اعتبارات میلیاردی نگهداری مدارس دایر ندارند ؟ به نظر می رسد  باید 
نگاهی نو به مسئله توزیع امکانات و تحقق عدالت آموزشی به عرصه تعلیم 

و تربیت تزریق شود . 


